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Procesní socha sv. Jana Nepomuckého je připravena na cestu do chrámu, Svatojánská pouť 2023, 
foto Martin Myslivec ‑ Člověk a víra

Ze zájezdu do Bavorska a do Jízdárny Světce
Mikroregion Nepomucko organizoval 23. března zájezd do Bavor-
ska / Horních Frank – Rothenburgu na řece Tauber, Amberku 
a do Jízdárny Světce u Tachova. Všechna místa se vyprodala. 
Průvodkyní byla opět skvělá Jiřina Pichlíková.

Rothenburg na řece Tauber je staré francké město ležící na 
Svatojakubské cestě do Santiaga de Compostela. Chloubou města 
jsou hrázděné domy a hradby opevnění. Další zastávka byla 
v Amberku, kde se narodil zimní král Friedrich Falcký. Město se 
nachází v oblasti Horní Falc a 70 km od českých hranic. Na závěr 
účastníci navštívili čerstvě zrekonstruovanou Jízdárnu Světce 
u Tachova s komentovanou prohlídkou Pavla Voltra. 

Další zájezd, tentokrát do Rakouska, proběhne 30. listopadu.

Jízdárna Světce, foto Lukáš Mácha

Jarní svatojánská pouť připomněla 631. výročí umučení světce
Na květnou neděli 24. března se vydalo procesí s palmovými listy 
a sochou sv. Jana od Arciděkanství do kostela sv. Jana Nepomuc-
kého, kde se konala poutní mše svatá.

Odpoledne pak proběhla na Arciděkanství vernisáž výstavy 
„Za císaře pána“.

foto Martin Myslivec – Člověk a víra

Pšeničky zpívaly pro seniory
Město Nepomuk a pracovníci DPS Nepomuk pozvali 18. dubna 
Lidový soubor Pšeničky do domu s pečovatelskou službou za 
kostelem. Odpoledne plné zpěvu, tance i recitací se neslo v milé 
povelikonoční atmosféře. Pšeničky nebudou chybět ani na Nepo-
mucké pouti a květnovém trhu. Přijďte se přesvědčit i vy, jak jim 
to společně hezky ladí.

foto archiv DPS
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Vážení spoluobčané, milí čtenáři,
Máme tady květen. Jeho slovní základ  

 „květ“ mi připomněl, že rozmary počasí 
vše, co kvetlo, poničily, a  tak uvidíme, 
co na zahrádkách zachráníme a o jakou 
úrodu jistě přijdeme.

Květen je spojen s oslavami osvobo-
zení, které proběhnou 4. 5. a na které Vás 
tímto srdečně zvu, stejně jako na naši 
pouť a spoustu jiných akcí ve městě i na 
Zelené Hoře.

Tématem tohoto čísla novin je moder-
nizace veřejného osvětlení, rozhovor 
poskytl manažer restaurace Angusfarm 
Petr Berka a v článku Pavla Kroupy se 
můžete dočíst o historickém vývoji fasády 
naší radnice.

Dozvíte se také informace OSPOD 
o hostitelské péči a spoustu jiných zají-
mavých zpráv.

Přeji Vám krásné počtení a naplnění 
slov, že máj je lásky čas.

Vladimír Vokurka,
starosta města Nepomuk

Slovo starosty Oznámení o době a místě konání 
voleb do Evropského parlamentu

(dle § 32 odst. 2 a 3 zák. č. 62/2003 Sb., o volbách do Evropského parlamentu a o změně 
některých zákonů, ve znění pozd. předpisů) 

Volby se uskuteční  
v pátek dne 7. června 2024 od 14.00 hodin do 22.00 hodin a
v sobotu dne 8. června 2024 od 8.00 hodin do 14.00 hodin.

Místo konání voleb: 
volební okrsek č. 1
volební místnost v budově muzea – Nepomuk, nám. A. Němejce 126, pro voliče s adre-
sou místa trvalého pobytu v Nepomuku, v těchto ulicích: A. Berndorfa, Husova, J. J. Ryby,  
J. Kubíka, Klášterecká, Kozlovická, Lesní, Luční, Myslivecká, Na Daníčkách, Na Jednotě, 
Na Kaplance, Nábřeží, Nádražní, nám. A. Němejce, Nové Město, Pivovarská, Plzeňská, 
Přesanická, Přesanické nám., Slunečná, Sportovní, Swalmenská, Školní, Třebčická,  
U Daliborky, U Elektrárny, U Hřiště, U Pošty, U Potoka, U Rybníka, U Sokolovny, Úzká, 
Za Kostelem, Zelenodolská, Zelenohorská 

volební okrsek č. 2
volební místnost v budově mateřské školy – Nepomuk, Na Vinici II. 395, pro voliče s adresou 
místa trvalého pobytu v Nepomuku, v ulicích Družstevní, Na Vinici I., Na Vinici II., Na Vinici II.

volební okrsek č. 3
volební místnost v budově firmy Elitex Nepomuk a. s. – Nepomuk, Dvorec, Železniční 339, 
pro voliče s adresou místa trvalého pobytu v Nepomuku, v části Dvorec.

Voliči bude umožněno hlasování poté, co prokáže svoji totožnost a státní občanství České 
republiky (platným občanským průkazem, cestovním, diplomatickým nebo služebním 
pasem ČR, cestovním průkazem ČR) nebo totožnost a státní občanství jiného členského 
státu Evropské unie.

Každému voliči budou dodány nejpozději tři dny přede dnem voleb do Evropského par-
lamentu hlasovací lístky. Ve dnech voleb může volič obdržet hlasovací lístky i ve volební 
místnosti. 

Vladimír Vokurka, 
starosta města Nepomuk

Oznámení úřadu práce

Od 1.6.2024 bude z provozních důvodů dočasně uzavřeno pracoviště Oddělení zprostřed-
kování, evidence a podpor v nezaměstnanosti, poradenství a dalšího vzdělávání na dis-
lokovaném pracovišti v Nepomuku. Po dobu dočasného uzavření tohoto pracoviště zde 
bude zajištěn provoz pouze každé úterý 8:00-11:00, a to pro podání informací a nových 
žádostí. Klienti se stanoveným termínem za účelem zprostředkování zaměstnání po 
31.5.2024 se dostaví na schůzku na Kontaktní pracoviště Plzeň-jih do Plzně, Kaplířova 7, 
přízemí vlevo, kanceláře č. P16, P18 nebo P19. Po dobu dočasného uzavření pracoviště 
na pobočce v Nepomuku bude pro veškeré činnosti týkající se tohoto oddělení k využití 
Kontaktní pracoviště Plzeň-jih v Plzni, Kaplířova 7, tel. kontakt 950147086.

Lenka Duliškovičová, Úřad práce ČR, 
Kontaktní pracoviště krajské pobočky v Plzni pro Plzeň-jih
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Infocentrum připravilo 
suvenýry k výročí Liberatoru

K 80. výročí sestřelení amerického bombardéru B-24 Liberator 
u Dubče nabízí Infocentrum Nepomuk množství suvenýrů – 
knihy, klasické i kovové 3D puzzle, samolepky, magnetku, výroční 
vizitku, modely letadla pro malé i velké. 

Hlavní pietní akt s přeletem Gripenů nás čeká 4. května.

Z jednání Zastupitelstva města 
Nepomuk (ZMN) 18. dubna:

Dětské oddělení městské 
knihovny bude uzavřeno 
z důvodu rekonstrukce

Městská knihovna Nepomuk upozorňuje, že v době od 3. 6. 2024 
do 23. 8. 2024 bude dětské oddělení knihovny včetně veřejného 
internetu z důvodu rekonstrukce pro veřejnost uzavřeno.

Žádáme proto čtenáře, aby si dětské knihy v dostatečném množ-
ství vypůjčili během měsíce května s tím, že je budou moci vrátit 
až v září.

Děkujeme za pochopení.

Městská knihovna Nepomuk
Poděkování

Společenství vlastníků jednotek pro dům č. p. 448, 449 a 450 v Nepo-
muku tímto děkuje městu Nepomuk za poskytnutí kontejneru 
a následný odvoz odpadu z úklidu veřejného prostranství kolem 
bytového domu Na Vinici III. č. p. 448 až 451, který proběhl v rámci bri-
gády obyvatel domu v sobotu 6. dubna. Současně děkujeme všem, kteří 
se brigády zúčastnili a přispěli tím ke zkrášlení okolí našeho domu.

Členové výboru SVJ 

Zveme občany na zasedání 
Zastupitelstva města Nepomuk,  
které se bude konat 16. května.  
Další informace jsou dostupné  
na webu města. 
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Mikrogranty pro oblast školství 
a mládeže v roce 2024

Program je vyhlášen s cílem podpory činnosti zejména dětí 
a mládeže na území Plzeňského kraje v oblasti školství a mládeže: 
•  Podpora organizacím, které pravidelně v průběhu roku zajiš-

ťují školní a mimoškolní volnočasovou činnost dětí a mládeže 
na území Plzeňského kraje

•  Podpora při pořádání a organizování akcí celostátního a mezi-
národního významu 

• Podpora akcí škol a školských zařízení v Plzeňském kraji
• Podpora preventivních a ekovýchovných aktivit
•  Podpora činnosti a aktivit dětí a mládeže s handicapem, vytvá-

ření vhodných podmínek pro zájmové aktivity dětí, mládeže 
a osob s handicapem

•  Aktivity spojené s distanční výukou ve školách a školských 
zařízeních, online komunikací apod

Předpokládaný celkový objem finančních prostředků: 1 500 000 Kč
Maximální požadovaná částka žádosti o dotaci: 40 000 Kč
Žádosti do: 31. 8. 2024
Pravidla a další dotační tituly na webu: dotace.plzensky-kraj.cz

Lukáš Mácha, specialista DSO

foto Šárka Boušová

•  ZMN schválilo dotace pro spolky a  neziskové organizace 
působící v  Nepomuku na základě podkladů hodnotících 
komisí. Celkem bylo rozděleno 800 tisíc korun v těchto čty-
řech kategoriích:

1) Podpora volnočasových aktivit dětí a mládeže
2) Podpora kulturních akcí
3) Podpora sportovních akcí
4) Podpora činnosti spolků a neziskových organizací.  

Postupně budou připraveny návrhy dotačních smluv pro 
úspěšné žadatele a výsledky zveřejněny na odkazu: https://urad.
nepomuk.cz/mestsky-urad/mestske-dotacni-programy/
•  ZMN schválilo rozdělení finančních prostředků v celkové výši 

250 tisíc korun z dotačního programu Obnova historického 
jádra města Nepomuk 2024.

•  ZMN neschválilo podání žádosti o dotaci do programu Národní 
sportovní agentury na akci „Víceúčelové hřiště Nepomuk“. 
Původní dotační výzva, do které byla již dříve podána žádost, 
byla zrušena. ZMN zároveň neschválilo povinnou finanční spo 
luúčast na tuto akci ve výši min. 30 % celkových způsobi lých 
výdajů. Pro obnovu hřiště u školy se budou hledat jiné možnosti 
než dlouho předkládaný projekt.

•  ZMN schválilo poskytnutí návratné finanční výpomoci FK Nepo-
muk, z. s. ve výši 250 tisíc korun na zakoupení žacího traktoru 
SECO MP 122 D. 
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Netvořte černé skládky, 
využijte sběrný dvůr

Informace o probíhajících 
investičních akcích

•  Rekonstrukce radniční budovy „A“: Jistě jste zaznamenali, že 
budova radnice prochází údržbou. Po výměně oken přišla na 
řadu fasáda, na tyto dvě akce jsme dostali příspěvek od Plzeň-
ského kraje, ale obnovou prochází i kancelář starosty a sekre-
tariát. Práce uvnitř by měly být dokončeny do konce dubna, aby 
se stihl nastěhovat nábytek do oslav 4. května. Také lešení na 
fasádě by mělo zmizet do tohoto termínu. Případné dodělávky 
a doplnění prvků, které časem z původní výzdoby zmizely, přijde 
na řadu nejspíše po pouti.

•  Cyklostezka: Koncem dubna dojde k předání staveniště a odla-
dění harmonogramu prací (bohužel po uzávěrce tohoto čísla 
novin). Zásadní je, že začneme novým mostkem na Daníčky. 
Více v příštím čísle. Hotovo by mělo být do konce roku.

•  Přístavba ZŠ: V současnosti je vyhlášeno výběrové řízení a pro 
zájemce se konaly prohlídkové dny k doplnění informací. Výběr 
zhotovitele bude schvalován po vyhodnocení na zasedání Rady 
města Nepomuk 8. května.

•  Dětské skupiny: Uvažujeme o nové moderní dvoupodlažní 
budově v areálu mateřské školy, která by měla mít dvě třídy 
s kapacitou do dvanácti dětí. Zatím intenzivně projednáváme 
podmínky dotace a projektujeme. Podání žádosti o dotaci je 
možné do konce tohoto roku a hotovo musí být zhruba za rok 
a půl od podání. 

Máme podané žádosti o dotaci na Rozšíření sběrného dvoru 
a Rozšíření infocentra, tady čekáme na vyhodnocení.

Vzhledem k rozsahu prací na opravách bytového domu v ulici 
J. Kubíka připravujeme podklady pro výběrová řízení.

Vladimír Vokurka, 
starosta Nepomuku

Začala turistická sezóna

V neděli 7. dubna nás navštívil autobus turistů z partnerského 
města Kemnath v Bavorsku. Návštěvníci si prohlédli nepomucké 
památky včetně Svatojánského muzea (na snímku), pochutnali 
si ve Švejk restaurantu U Zeleného stromu a poté pokračovali 
na prohlídku vodního hradu Švihov. 

Velkoobjemový odpad
Černé skládky se objevují nejen na okrajích města či v lesích, ale 
i v zastavěné oblasti Nepomuku, přímo na sídlišti. Přitom každý 
obyvatel města Nepomuk má možnost zcela zdarma odevzdat 
odpad přímo ve sběrném dvoře.

Velkoobjemový odpad nepatří do popelnic a ani k popelnicím! 
Odevzdávejte jej výhradně na sběrný dvůr! Následný úklid a poté 
likvidace odpadu po bezohledných obyvatelích města má vliv na 
náklady odpadového hospodářství.

Biologický materiál
Všichni obyvatelé města Nepomuk mají možnost zcela zdarma 
odevzdávat biologický materiál na sběrném dvoře nebo do při-
stavených hnědých kontejnerů. Někteří využívají možnosti domá-
cího kompostování.

Ovšem větve, které nepatří do malých kompostérů ani do vel-
kých hnědých kontejnerů, se mohou vyvážet POUZE na vyhrazené 
místo u sběrného dvora. Větve rozhodně NEPATŘÍ na „Borek“. 

U biologického materiálu stačí obsluze sběrného dvora nahlá-
sit, co občané vezou, a ta sdělí instrukce, kam biologický mate-
riál složit. Ať jsou to větve, jež se skládají vedle sběrného dvora, 
nebo drobný zelený biologický materiál, který mohou občané 
odložit také na sběrný dvůr, a to do velkého hnědého kontejneru.

Renata Kutáková, odbor finanční a majetkový MěÚ Nepomuk

foto Renata Kutáková foto Pavel Motejzík
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Hostitelská péče může pomoci dětem z dětských 
domovů lépe proplouvat životem

Proč jsou děti v dětských domovech?
Většina dětí žijících v dětských domovech má rodinu, která 
neplní svou funkci. Svěření dítěte do dětského domova je kraj-
ním opatřením, které soud nařídí, jestliže je výchova dítěte vážně 
ohrožena či vážně narušena. Svěření do dětského domova je tak 
poslední možností, jak dítěti aktuálně pomoci. Děti do dětského 
domova velmi často přicházejí s negativními zážitky ze své bio-
logické rodiny, také velmi často s deficitem ve vzdělávání.

Co je hostitelská péče? 
Hostitelská péče není formou náhradní péče, má jiná pravidla než 
pěstounská péče. Dětem z dětských domovů však velmi pomáhá, 
poskytuje jim lásku a potřebné zázemí, nabízí možnost získávat 
nové zkušenosti, prožívat radostné chvíle. 

Děti vyrůstající v dětských domovech mohou navštěvovat 
rodinu hostitelů o víkendech nebo během prázdnin. Pobyt dítěte 
mimo zařízení v rodině hostitelů probíhá v režimu 
§ 30 zákona o sociálně-právní ochraně dětí. 

Jaké jsou hlavní rozdíly mezi hostitelskou 
a pěstounskou péčí?

Děti v pěstounské péči žijí u nové rodiny dlouho-
době, a to až do doby své zletilosti. 

Pěstounské péči předchází schválení soudu. Hos-
titelské péči předchází schválení OSPOD (orgán 
sociálně-právní ochrany dětí). 

Pěstouni pobírají odměnu a měsíční příspěvek 
na úhradu potřeb dítěte. Hostitelská péče je čistě 
dobrovolnickou pomocí, nejsou s ní spojené žádné 
finanční kompenzace a veškerá péče o dítě včetně 
případných výletů a dalších aktivit je hrazena plně 
hostitelskou rodinou.

Kdo se může stát hostitelem?
Každý zájemce o hostitelskou péči musí projít urči-
tým schvalovacím procesem u OSPOD (odbor soci-
álně-právní ochrany dětí). Základem je čistý trestní 
rejstřík, psychologické vyšetření a šetření v rodině 
hostitele, které probíhá tak, že pracovník OSPOD 
navštíví zájemce přímo u něj doma. Hostitelem může být prak-
ticky kdokoliv. O hostitelskou péči mají většinou zájem rodiny 
s vlastními dětmi, které však mohou zajistit zázemí ještě dalšímu 
dítěti. Bývají to i lidé, kteří své vlastní děti nemají, nebo ti, jejichž 
děti už jsou samostatné. 

Co je cílem hostitelské péče?
Cílem je poskytnout dítěti možnost, aby zažilo prostředí běžně 
fungující rodiny a tím získalo správné vnímání o rodině. Nezna-
mená to, že hostitelská rodina nahrazuje stoprocentně rodiče, 
které dítě umístěné v dětském domově má. Velmi důležitý je 

individuální přístup k dítěti 
v  hostitelské rodině, který 
zatím dětský domov neumí 
plnohodnotně nabídnout 
v  rodinných skupinách, kde 
je šest až osm dětí s  jedním 
pedagogickým pracovníkem. 
Hostitelská péče hlavně při-
náší jednotlivcům nebo rodi-
nám dobrý pocit z  pomoci 
dětem a vědomí toho, že dětem 
umožnili prožít hezké období 
mimo ústavní zařízení.

Rádi byste poskytli dítěti  
z dětského domova  
hostitelskou péči?
Nabízíme „Seminář pro veřej-
nost k  hostitelské péči“ za 
účelem navázání spolupráce 
s  potencionálními zájemci 

dne 3. června 2024 od 16:00 hodin ve Volnočasovém centru 
Fénix Nepomuk.

V případě jakýchkoliv dotazů k hostitelské péči lze kontaktovat 
ředitele Dětského domova Nepomuk Mgr. Romana Sudu a pra-
covnice OSPOD Městského úřadu Nepomuk – Petru Járovou, DiS, 
Bc. Simonu Kristovou, Mgr. Marcelu Silovskou.

Petra Járová, Roman Suda

foto archiv Dětského domova Nepomuk

Nepomucké noviny / květen 2024

Jedna z hostitelek přináší svou zkušenost:
„Svou současnou hostitelskou péči nevnímáme jako speciální nárok na nás jako hostitele.

Všechno, co jsme dělali dosud, děláme dál, jen je nás víc. Začlenění do zcela běžné denní rutiny, lidských vztahů širší rodiny i přátel pomáhá dítěti 
rozšířit důvěru, zlepšit komunikaci s jinou sociální skupinou, než znalo doposud.

A naše odměna? Dobrý pocit z toho, že byť třeba jen málo, ale pomůžeme tam, kde ústavní péče prostě nestačí, a pak to hlavní – důvěra spoko-
jeného dítěte.“

RÁDI BYSTE POMOHLI DĚTEM Z DĚTSKÝCH DOMOVŮ, ALE NA PĚSTOUNSKOU PÉČI SI NETROUFÁTE? EXISTUJE DALŠÍ MOŽNOST, 
A TO HOSTITELSKÁ PÉČE.



7zprávy / zveme vás / inzerce Nepomucké noviny / květen 2024

Konkrétní požadavky výzvy řešili zástupci města s projektan-
tem a dalšími aktéry, kteří se budou podílet na budování dětské 
skupiny v Nepomuku. Uvědomují si potřebu vybudování zařízení 
péče o děti ve městě s ohledem na demografický vývoj v dalších 
letech a díky znalosti místních poměrů vědí, že poptávka po 
podobných službách převyšuje nabídku.

Vybudování dětské skupiny ve městě může být pro jeho oby-
vatele také jednou z alternativ při výběru předškolního zařízení, 
protože dětské skupiny zajišťují zejména péči o děti mladší tří 
let, obohacují však nabídku služeb péče i dětem jiného před-
školního věku. Dětská skupina může také pokrýt požadavky 
na zajištění péče o předškolní děti nejen místních občanů, ale 
i občanů z okolních obcí. 

Na rozdíl od mateřských škol podporuje tyto dětské skupiny 
Ministerstvo práce a sociálních věcí z Národního plánu obnovy 
na zvýšení kapacity zařízení péče o děti. Podporované aktivity 

7. září 2024 od 19 h
Nepomuk

 plzenskavstupenka.cz a infocentra regionu

URBANOVÁ
 & Barock

EVA 
DRUHÁ TVÁŘ OPEN AIR

PROMĚNA PRVNÍ DÁMY ČESKÉ OPERY V ROCKOVOU STAR

údržba zahrad
zahradní traktor, sekačka, křovinořez, vertikutátor,
štěpkovač, motorová pila, plotostřih, úklid a odvoz
Rostlinného materiálu
prodej dřevní štěpky

tel. 722 795 867
jan kučera
 www.fler.cz/ve-vetvich

vevetvichstromu@gmail.com
fb, Ig: @vevetvich

dřevěné výrobky
budky pro ptáky (rehkovníky, sýkorníky,obydlí pro sovy, aj.)
krmítka všech tvarů a velikostí
hmyzí domky, budky pro veverky, domečky pro ježky
truhlíky na květiny 
Kadibudky, pergoly, zahradní lavice
příbytky pro domácí mazlíčky

Vybudování dětské skupiny v Nepomuku se stává realitou

jsou zejména výstavba a rekonstrukce budov i venkovních prostor 
a nákup nemovitostí včetně pozemků. Cílem MPSV je umožnit 
rodičům rychlejší návrat do zaměstnání.

Jsme ve fázi projektování a zásadní je projekt sladit s požadavky 
města tak, aby zároveň vyhověl dotačnímu titulu. Váš zájem nás 
zajímá, vítáme proto vaše podněty a připomínky, kontaktujte 
nás na adrese: podatelna@urad-nepomuk.cz. Děkujeme všem, 
kteří se již vyjádřili. 

Jana Berkovcová, 
vedoucí oddělení školství 
a volnočasových aktivit MěÚ Nepomuk
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na tel. 607 208 988n

TANEČNÍ  STUDIO
QUICK  DANCE  PLZEŇ

Od září 2024 pro Vás připravuje 

ZÁKLADNÍ
taneční kurzy pro mládež  

Informace:
na tel. 607 208 988

nebo na e-mailu dkounovska@seznam.cz

      Zápis :
Do tanečních kurzů probíhá od května 2024                                                         

 

Milý a zároveň profesionální přístup je pro nás samozřejmostí
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Něco málo k opravě radnice

Nikdo, kdo v uplynulém měsíci zavítal na nepomucké náměstí, asi 
nepřehlédl lešení na budově naší radnice. Prvotní záměr výměny 
většiny oken a drobné opravy opadávající štukové výzdoby postupně 
přerostl v důslednou obnovu celé fasády. Pojďme si proto něco říci 
o historii této významné budovy i provedení současných rekon-
strukčních prací.

Dům, který nese od roku 1808 č. p. 63, obsahuje některé kon-
strukce, které mohou mít již středověký původ. Jedná se zejména 
o působivé dvoupatrové sklepy, jejichž dolní podlaží je kompletně 
tesané ve skále. Dispozice přízemí naznačuje, že dnešní dům vznikl 
spojením dvou menších objektů. Učinil tak zřejmě zelenohorský 
hejtman Jonatan Römmer, který usedlost vlastnil v první polovině 
17. století. Většina konstrukcí dnešní budovy má pak původ prav-
děpodobně v obnově po požáru roku 1790. Klasicistní fasáda s prů-
jezdem a valbovou střechou je zachycena na nejstarších snímcích 
nepomuckého rynku. Bylo zde pět nájemních bytů a kanceláře 
i krámek v přízemí.

Na počátku 20. století bojovala městská samospráva s nedostat-
kem kancelářských prostor. V budově staré radnice (č. p. 126, dnes 
Městské muzeum) sídlila totiž společně s okresním soudem. V roce 
1910 se, na základě požadavku městské spořitelny, začalo měst-
ské zastupitelstvo aktivně zabývat pořízením nové úřední budovy. 
Nakonec bylo rozhodnuto zakoupit od dědiců podhůřského statkáře 
Josefa Smrčky dům č. p. 63. Stalo se tak v lednu 1911 a již v březnu 
téhož roku proběhla architektonická soutěž, jejímž vítězem se stal 
plzeňský architekt a stavitel František Doubek. 

Jeho návrh počítal s adaptací prvního patra budovy pro potřeby 
městského úřadu. Měly zde být kanceláře starosty a tajemníka, regis-
tratura, archiv i zasedací sál. Pro ten se zvyšoval strop. Zřizovalo 
se nové schodiště, upravoval průjezd. Jinak ale budova nedoznala 
razantních změn. Tedy kromě fasády. Ta získala nový, tehdy moderní, 
secesní výraz. Průčelí prolomil vysutý balkon, nad nímž byl vztyčen 
štít. Špičku střechy doplnila věžička. Všechny architektonické detaily 
navrhoval sám František Doubek. Tedy až na ten hlavní. Nejvýraz-
nějším prvkem nového průčelí se stal figurální reliéf lemující vstup 
– v něm muž a žena v místním kroji přidržují girlandu s městským 
znakem. Toto dílo zhotovil plzeňský sochař a štukatér Otakar Walter 
st. dle návrhu nepomuckého rodáka Augustina Němejce. 

Nová radnice byla zkolaudována 28. prosince 1911. Svému účelu 
tedy slouží nepřetržitě již 112 let. Za tu dobu prošla různými úpra-
vami a adaptacemi, z nichž některé se podepsaly i na fasádě. 
Pamětníci si asi ještě vzpomenou na výrazně modrošedou barvu, 
prosklené hliníkové vstupní dveře a hranaté hodiny ve štítě. Na 
začátku 90. let proběhlo několik oprav, které, v rámci tehdejších 
možností a schopností, radnici vrátily část někdejšího lesku.

V loňském roce se začala připravovat výměna většiny oken, 
pocházejících z 90. let, za nová, opět dřevěná kastlová, ale s lep-
šími tepelně izolačními vlastnostmi. Bylo také konstatováno, že 
zejména reliéf u vchodu je již značně poškozen povětrnostními 
vlivy. Plzeňský kraj, v rámci nového dotačního programu pro 
významné stavby neprohlášené za kulturní památky, poskytl na 
opravu radnice příspěvek 950 tisíc korun. Současně s přípravou 
obnovy proběhl i archivní průzkum. Velmi stručné shrnutí jeho 
výstupů bylo obsahem předchozích řádků. Na jeho základě bylo 
také konstatováno, že fasáda radnice byla v průběhu 20. století 
ochuzena o některé původní detaily. Roku 1942 byl odstraněn 
zlacený český nápis „MĚSTSKÝ ÚŘAD“ ve štítě, aby jej nahradila 
nenápadná cedulka „Rathauß – Radnice“ pod balkónem. Po válce 
pak zmizel nejen okupační nápis, ale i štukatury ze štítu, kartuši 
pak nahradily zmíněné hodiny. 

Otázkou byla také původní barevnost radnice. Fotografie z první 
poloviny 20. století jsou jen černobílé, maximálně kolorované. 
Plány se nedochovaly. Až restaurátorský průzkum ukázal, že po 
většinu času byla radnice v odstínech šedé, často i s velmi sytými 
až nehezkými tóny modrošedé, občas byla okrová. Současná 
barevnost je z poloviny 90. let. Původní provedení bylo ale světle 
šedé, monochromatické, pouze s tmavším reliéfem a zlacenými 
nápisy. Tedy poněkud strohé, ale důstojné.

Aktuální stavební práce, které jsou v době vydání těchto novin 
již z velké části hotové, směřují k obnově původního výtvarného 
řešení. Jemné, ale umělecky podstatné detaily – tedy zejména 
doplnění původní výzdoby štítu a replika originálního provedení 
nápisu budou dokončeny po Nepomucké pouti.

Pavel Kroupa
předseda Komise památkové péče
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Pomozte čtenářům zorientovat se v tom, které subjekty se 
v současné době o zámek Zelená Hora starají.

Zámek má v pronájmu družstvo St. John Nepomuceno Coope-
rative. Zajišťuje prohlídky zámku a kulturní program. Samotná 
revitalizace je ale běh na dlouhou trať. Nicméně snahy o záchranu 
Zelené Hory významně podporuje Plzeňský kraj a spolupracují na 
tom i další organizace, jako je např. Post Bellum, Matice sv. Jana 
Nepomuckého a další. 

Jaký je plán obnovy zámku?
První na seznamu je vybudování sociálních zařízení. V letošním 
roce mají být provedeny stavebně technické a stavebně historické 
průzkumy. Bez toho nelze obnovu zámku realizovat. Pokud se 
podaří zajistit finance, je záměrem v příštím roce zpřístupnit věž 
a otevřít infocentrum. 

Kdo určuje koncepci a výběr akcí? 
Program je společným dílem Družstva, společnosti Stopa bezpečí – 
kurzy a zejména společnosti Ameba Production, která se rozhodla 
na obnově zámku také podílet. Všechny subjekty mají k Nepomuku 
nějaký srdeční vztah. Cílem není zisk, ale pomoc. Snažili jsme se, 
aby letošní kulturní nabídka byla pestrá. Když zámek znovu ožije 
a realizují se oba stavební průzkumy, významně se zvětší šance 
získat pro obnovu i podporu z evropských fondů. Milníkem je pro 
nás rok 2029, kdy si bude Nepomuk připomínat 300 let od svato-
řečení Sv. Jana Nepomuckého.

Co se v letošním roce na Zelené Hoře chystá v oblasti kultury 
a turistiky?

Turistickou nabídku budujeme za pochodu. I letos budou probíhat 
komentované prohlídky. Pevně věříme, že se během následujících 
let dočkáme alespoň částečného obnovení původní zámecké expo-
zice. Vyžaduje to delší přípravu a pochopitelně dotační pomoc. 
V plánu je úniková hra s tématem Černých baronů. Tu bychom 
rádi spustili ještě tuto sezónu. 

Zámek se kromě koncertů otevře i divadelním večerům. Na 
Noc kostelů 7. června chystáme speciální program, který v jiném 
kostele nezažijete.

Jaké jsou zdroje financování?
Tým St. John Nepomuceno Cooperative už zajistil z Plzeňského 
kraje první subvenci ve výši necelých 1,5 milionu korun pro obec 
Klášter. Ta bude použita na první zmiňované aktivity. Dalším 
zdrojem, byť ne zásadním, je výtěžek z prodeje vstupenek, pokud 

se sezóna podaří. Kulturní program bychom nemohli realizovat 
bez pomoci drobných dárců a sponzorů, ale i větších partnerů, 
jako je firma Klaus Timber. A bez programu by zase nešlo v příš-
tích letech žádat o nejzásadnější finanční pomoc, tedy o evropské 
dotační tituly. Je to provázané.

Máte připravený program také pro rodiny s dětmi?
Krom únikovky bude jistě zajímavý Den první pomoci a především 
Dětský den na Zelené Hoře 1. června. Bude velmi neotřelý. Neče-
kejte běžné, okoukané soutěže, ale opravdovou zábavu pro celé 
rodiny. Zahraje Kašpárek v rohlíku, připravené jsou netradiční 
dílničky a speciální atrakce. Vstup bude zdarma.

Dostanou se na zámek i lidé se ztíženou možností pohybu?
Ano, počítá se i s nimi. Pro majitele průkazů ZTP a ZTP-P je v před-
prodejní nabídce připravena výrazná sleva.

Na co z letošního programu se osobně nejvíce těšíte vy?
Asi na koncert Vypsané fiXy, Už jsme doma a Znouzectnost v pátek 
31. května. Tyhle tři kapely se na podiu jen tak nesejdou. Vystoupím 
tam s kapelou Radosta, která je rockovou poctou české filmové 
komedii Kulový blesk. 

Jako posluchač si užiju Pražský výběr nebo kytaristu Štěpána 
Raka. Ten vystoupí v zámeckém kostele. Pro klasickou kytaru je 
tam skvělá akustika. 

Co byla zatím největší výzva?
Zcela určitě dostat na zámek Anetu Langerovou a Marii Rottro-
vou. Obě ikony dnes hrají na mnohem větších akcích, než je 
naše zámecká zahrada. Přesto nabídku nakonec neodmítly. Jejich 
vystoupení na takhle malém prostoru je už vzácnost.

Co pro vás Zelená Hora znamená?
Do Nepomuku jezdím víc než 25 let, mám tu spoustu dobrých 
přátel. Miluji nepomuckou atmosféru i zdejší genius loci. Zámku 
mi bylo vždycky líto. Prošly jím dějiny. Možnost podílet se na 
programu, který do budoucna pomůže s obnovou, je pro mne 
velká čest.

Kde se lidé dozví více informací?
Více na www.zelenahorazije.cz 

Děkuji za rozhovor.

Rozhovor s Janem J. Šimonem

Produkční, marketér a hudebník, který působil ve formacích Agnus Dei a Positive Mind,  
nyní frontman, kytarista a zpěvák skupiny Radosta, to je Jan J. Šimon. Je však také jedním z hybatelů 
projektu Zelená hora žije, tak jsem se jej vyptala na to, co se na zámku chystá.

Text: Hana Staňková
Foto: Sylva Louthanová

Jak žije Zelená Hora
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Marek Baroch (ANO prosperitě a sportu, bezp.)
Pokud by mělo město realizovat modernizaci veřejného osvětlení 
spolufinancovanou pomocí dotace, pak by mělo mít zpracovanou 
analýzu současného stavu (tzv. pasportizaci), která se zpravidla 
vyžaduje k podání žádosti o dotaci. Pokud by došlo ke zpracování 
pasportizace, město by získalo detailní přehled nejen o stavu kabe-
lové sítě a lamp, ale i o místech, kde je osvětlení nedostatečné či 
zcela lampy chybí, nebo kde je osvětlení naopak předimenzované. 
Bude-li mít město detailní přehled o stavu osvětlení a jeho nedo-
statcích, může dojít k postupné modernizaci veřejného osvětlení 
dle rozpočtových možností. Modernizací a optimalizací veřejného 
osvětlení může město dosáhnout výrazných finančních úspor. 
Přikláním se k tomu, aby památky byly osvětleny.

Jan Holub (Sdružení nezávislých pro Nepomuk, bezp.)
Nejsem zastánce dotace za každou cenu, ale pokud by se našla smy-
sluplná a výhodná, tak by ji město mělo využít maximálně. Každá 
modernizace veřejného osvětlení je pro město výhodná s rychlou 
návratností vynaložených financí. Momentálně by měla rada řešit 
zajímavou nabídku, která přichází s kompletním řešením veřejného 
osvětlení od A do Z. Pokud se někomu zdá, že je v jeho ulici osvětlení 
nedostatečné, měl by informovat radnici a v rámci možností by se 
případ vyřešil. Přeci jen jde i o bezpečnost v ulicích. Osvětlení měst-
ských památek bych zachoval. Dnešní LED osvětlení má minimální 
spotřebu energie, dodává to městu určité kouzlo.

Pavel Kroupa (Zelená pro Nepomuk, Zelení)
Modernizace veřejného osvětlení, tedy ve smyslu instalace úspor-
ných LED zářivek a chytrých čidel, je určitě správná věc. Pokud 
tyto inovace podpoří nějaká smysluplná dotace, tím lépe. Využití 
nových technologií nejen šetří provozní náklady za elektrickou 

Téma: Modernizace veřejného osvětlení
V současné době se vedení města zabývá v rámci hledání energetických úspor 

mimo jiné také možnostmi modernizace veřejného osvětlení v Nepomuku.

Zeptali jsme se zastupitelů: 
(Osloveni byli všichni nepomučtí zastupitelé. Odpovědi jsou uvedeny v abecedním pořadí.)

„Měla by být modernizace veřejného osvětlení realizována postupně, nebo najednou  
s možností využití dotace? Chybí někde lampy veřejného osvětlení, nebo je někde naopak  

svítidel zbytečně moc? A měly by být osvětleny nepomucké památky?"

12 téma k diskuzi

Vážení občané, 
Vážení občané, měly by být podle vás 
památkové objekty v Nepomuku 
osvětleny?

Hlasujte v anketě na www.nepomuk.cz

?

energii, ale také umožňuje efektivní řízení spotřeby. Světla veřej-
ného osvětlení tak nemusí svítit celou noc, ale mohou se zhasí-
nat a rozsvěcet podle fáze noci i aktuálního provozu v dané ulici. 
Obecně se domnívám, že u veřejného osvětlení je méně někdy 
více. Často jen zbytečně pálíme elektrickou energii a produku-
jeme světelný smog. Některé dopravní stavby z nedávné doby jsou 
pak přímo přesvětlené. Pokud by s využitím chytrých řešení sví-
tilo pouliční osvětlení jen část noci, zejména pokud po dané ulici 
někdo jde, přineslo by to pozitiva městské pokladně i přírodě. Co 
se týče významných památek, tedy zejména našich kostelů, nasví-
cení podtrhuje jejich funkci místních dominant. Ale nemusí být 
nutně intenzivní, ani v provozu celou noc. Viz výše. Rád bych ještě 
podotkl, že historickému jádru města určitě sluší litinové retro 
lampy. Bylo by hezké je postupně osadit i do ulic, kde zatím nejsou.

Pavel Zeman (Volba Pro Nepomuk, bezp.)
V Nepomuku by se jistě našlo několik ulic, kde by stálo za to navý-
šit počet pouličních lamp. Samozřejmě, že některým občanům 
se může osvětlení některých ulic zdát přespříliš, ale já osobně si 
nevybavuji ulici, kde by se svítilo zbytečně. Naopak, pokud by se 
podařilo na modernizaci veřejného osvětlení získat dotaci v takové 
výši, která by z větší části pokryla její kompletní výměnu, bylo by to 
pro Nepomuk jenom dobře. Obávám se ale, že na takovou dotaci 
nedosáhneme, a proto bych lampy obměňoval nebo doplňoval 
postupně, jak by bylo potřeba, a v první řadě bych určitě začal 
osvětlením, které vede k základní škole. Trvalé osvětlení pamá-
tek je pěkná vizitka města a určitě by potěšilo nejen návštěvníky 
Nepomuku. Napadá mě památka, která by si trvalé osvětlení určitě 
zasloužila – a to je Zelená Hora. Ihned ale narážíme na její vlastnictví 
a nepochybně i na vysoké náklady celoročního osvětlení. 

Nepomucké noviny / květen 2024
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STŘEDA | 15. května
14.30 Navalis Praha
ČVRTEK | 16. května
9.00 Kněžská pouť s účastí dětí ZŠ | kostel sv. Jana Nepomuckého
10.00 Projektový den se sv. Janem pro žáky 1. stupně ZŠ okolo 
nepomuckých kostelů 

SOBOTA | 18. května
od 9.00 Staročeský jarmark, historické atrakce | Přesanické 
náměstí 
od 9.00 Pouťové atrakce a stánky | náměstí A. Němejce
9.30 Panoptikum Maxe Fische | Přesanické náměstí
9.30–19.30 Nepomucké kapličky – minivýstava Ladislava Čás-
lavského | stodola Rodného domu Aug. Němejce | vstup zdarma
10.00–16.00 Museum veteránů | Zelenohorská pošta 
10.00–17.00 Svatojánské mosty – výstava | Městské muzeum  
a galerie Nepomuk, vstup zdarma 
10.00–17.00 Městské muzeum a galerie Nepomuk 
10.00–17.00 Svatojánské muzeum | Přesanické náměstí
10.00–17.00 Výstavy obrazů Křížová cesta a Matka s dítětem | 
kostel sv. Jakuba
10.00–17.00 Za císaře pána – výstava k  170. výročí císařské 
svatby – císař a císařovna na dobových předmětech | Arciděkan-
ství Nepomuk
10.00 Vystoupení Rytířů Žichovice | Přesanické náměstí
10.30 Panoptikum Maxe Fische | Přesanické náměstí
11.00 Taneční vystoupení skupiny Shahinez | Přesanické náměstí
11.30 Panoptikum Maxe Fische | Přesanické náměstí
12.00 Hudební vystoupení Jazz Band Blatná | Přesanické náměstí
13.00 Vystoupení Rytířů Žichovice | Přesanické náměstí
13.30 Panoptikum Maxe Fische | Přesanické náměstí
14.00 Taneční vystoupení skupiny Shahinez | Přesanické náměstí
od 14.00 Pouťový program v Unibricku – fun zone (14.00–18.00 
– skákací hrady, malování na obličej, nafukovací skluzavka, mega-
bubliny), Pelíškové, Brenda 5, tombola | vstup zdarma
15.00 Tanečky z Fénixu | Unibrick | vstup zdarma
14.00–19.00 Pelíškové | Unibrick | vstup zdarma
14.30 Panoptikum Maxe Fische | Přesanické náměstí
15.00 Hudební vystoupení Jazz Band Blatná | Přesanické náměstí
16.00 Vystoupení Rytířů Žichovice | Přesanické náměstí
16.00 Štěpán Rak – kytarový koncert Štěpána Raka spojený s ver-
nisáží jeho vlastních fotografií | kostel Nanebevzetí Panny Marie 
a sv. Vojtěcha, zámek Zelená Hora | zelenahorazije.cz
16.00 Culinka | Unibrick | vstup zdarma 
16.30 Panoptikum Maxe Fische | Přesanické náměstí
17.00 Mše svatá z vigilie oslav | kostel sv. Jana Nepomuckého
17.15 Nepomucké kapličky – Ladislav Čáslavský a představení 
jeho minivýstavy za účasti autora | stodola Rodného domu Aug. 
Němejce | vstup zdarma
17.30 Malý koncert velkých nadějí – Marie Šimůnková – soprán, 
Martin Bělohlávek – baryton | stodola Rodného domu A. Němejce 
| vstup zdarma
18.30 Daniel Hůlka | Malá letní scéna | vstup zdarma
20.00 Večer chvál, Canto nepomucenum | kostel sv. Jana  
Nepomuckého
20.00 Brenda 5 | Unibrick | vstup zdarma
20.00 PAIN & Strýc Nory (rap) | Zelenohorská pošta | vstupné na 
místě 250 Kč, předprodej na goout
21.00 Pouťová zábava – Andy & Very | MC New York Nepomuk
23:00 Young Selektazz & The Original Kumbash Sound (dub / 
reggae) - vstup zdarma

Svatojánská nepomucká pouť

NEDĚLE | 19. května
8.00 Malá poutní mše svatá | kostel sv. Jana Nepomuckého
od 9.00 Staročeský jarmark, historické atrakce | Přesanické náměstí
od 9.00 Pouťové atrakce a stánky | náměstí A. Němejce
9.30 Panoptikum Maxe Fische | Přesanické náměstí 
9.30–16.30 Flašinetářka Eva Haufová | Přesanické náměstí + 
Plzeňská ulice
9.30–16.30 Nepomucké kapličky – minivýstava Ladislava Čás-
lavského | stodola Rodného domu Aug. Němejce | vstup zdarma
10.00–16.00 Museum veteránů | Zelenohorská pošta 
10.00–17.00 Městské muzeum a galerie Nepomuk
10.00–17.00 Svatojánské mosty – výstava | Městské muzeum  
a galerie Nepomuk, vstup zdarma
10.00 Slavnostní poutní mše svatá – celebruje generální vikář 
českobudějovické diecéze David Henzl, hudební doprovod Canto 
nepomucenum | kostel sv. Jana Nepomuckého
10.00 Lidový soubor Pšeničky Nepomuk | hudební vystoupení | 
Přesanické náměstí
10.30 Panoptikum Maxe Fische | Přesanické náměstí
11.00 Vystoupení Rytířů Žichovice | Přesanické náměstí
11.30 Panoptikum Maxe Fische | Přesanické náměstí
12.00 Lidový soubor Pšeničky Nepomuk | hudební vystoupení | 
Přesanické náměstí
13.00 Vystoupení Rytířů Žichovice | Přesanické náměstí
13.00–17.00 Svatojánské muzeum
13.00–17.00 Za císaře pána – výstava k  170. výročí císařské 
svatby – císař a císařovna na dobových předmětech | Arciděkan-
ství Nepomuk
13.00–17.00 Výstavy obrazů Křížová cesta a Matka s dítětem | 
kostel sv. Jakuba
13.30 Panoptikum Maxe Fische | Přesanické náměstí
14.00 Lidový soubor Pšeničky Nepomuk | hudební vystoupení | 
Přesanické náměstí
14.30 Panoptikum Maxe Fische | Přesanické náměstí
15.00 Vystoupení Rytířů Žichovice | Přesanické náměstí
15.30 Panoptikum Maxe Fische | Přesanické náměstí

Program najdete na adrese http://pout.nepomuk.cz/

PROGRAM

  

Nabídka platí od  8. 5. do 21. 5. 2024 
v prodejnách ve Dvorci a NS Nepomuk

Nabídka platí od 8. 5. do 21. 5. 2024 
v prodejně NS Nepomuk – drogerie

Grand Dessert 190g mix druhů                                    19,90 Kč
Activia 120g mix druhů                                                    11,90 Kč                
Rodinné 82% 200g                                                           21,90 Kč
Párky Javořické cena za 1kg                                                   119,00 Kč
Uz. Vepř. ocásky cena za 1 kg                                          129,00 Kč
Písecký Gothajský salám cena za 1 kg                                139,00 Kč

Astrid Repelent spray pro děti 150 ml                              99,90 Kč
Astrid SUN olej na opalování 200ml                                                    179,90 Kč                    
Ariel gel. Kapsle Color 44 ks                                                         349,90 Kč
Schauma šampon 400 ml různé druhy                                          79,90 Kč 
Klasik Mycí prostředek univ. 1 l                                              29,90 Kč



14 hasiči

Činnost Jednotky sboru dobrovolných hasičů Nepomuk 

Činnost Sboru dobrovolných hasičů Nepomuk 

Na předvelikonoční víkend jsme pro mladší děti z oddílu mladých 
hasičů připravili přespání v hasičské zbrojnici, kterého se zúčast-
nilo 12 dětí. V pátek jsme si zahráli pár her, oslavili jsme Anežčiny 
narozeniny a zatancovali si na krátké diskotéce. Po zalezení do 
spacáků jsme pustili pohádku na dobrou noc. Po sobotním budíčku 
a rozcvičce jsme se nasnídali a celé dopoledne jsme hráli různé 
hry. Po obědě jsme dětem předali odznaky odborností, které spl-
nily na příměstském táboře, a dodatečně jsme předali medaile 
za 3. místo z podzimní ZHVB. Odpoledne jsme pro děti měli při-
chystané překvapení, a to výlet do dětské herny v Líních, kde se 
všichni pořádně vyřádili.

První soutěžní víkend tohoto roku pro jednotlivce otevřela 
soutěž v Jablonci nad Nisou ve dnech 23. a 24. března, které se 
zúčastnili Nikola Rašková a Kristián Taitl. Kristián v letošním 
roce může soutěžit jak za dorost, tak i za muže, takže se zúčastnil 
obou soutěžních dní. Jako dorostenec se s časem 20:33 s umístil 
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V období od 16. března do 15. dubna byla dobrovolná nepomucká 
jednotka povolána Krajským operačním střediskem Hasičského 
záchranného sboru Plzeňského kraje ke třem událostem.

V sobotu 29. března jsme byli vysláni s jednotkou HZS Nepomuk 
k prověření vycházejícího kouře z oblasti kolem Mohelnice a Pod-
hůří. Kouř byl na tísňovou linku ohlášen řidičem jedoucím po sil-
nici I/20. Hasiči místo, odkud kouř vycházel, našli nakonec v obci 
Kotouň, kde bylo prováděno pálení na soukromém pozemku. Jednalo 
se tedy o planý poplach a obě jednotky se vrátily zpět na základnu.

Při návratu na základnu od předchozího zásahu byla jednotka 
přeposlána s vozidlem CAS 20 Tatra k likvidaci vyteklého benzínu 
na komunikaci v Nepomuku na křižovatce ulic Nádražní a Husovy. 
Skvrnu 2x2 metry jsme zlikvidovali pomocí sorbentu a poté se 
vrátili na základnu.

V sobotu 6. dubna vyslalo před 15:00 operační středisko tři jed-
notky hasičů k ohlášenému požáru křoví na ploše 10x10 metrů 
u Maňovic. Po příjezdu první jednotky na místo události bylo prů-
zkumem zjištěno, že hoří lesní porost na ploše cca 150x150 metrů 
a dále se šíří. Na místo byly vyslány další dvě cisterny. Protože 
bylo místo požáru nepřístupné pro hasičskou techniku, muselo 
být rozvinuto dopravní hadicové vedení o délce několika set metrů 
a další desítky metrů útočných proudů „D“ a „C“. Naše jednotka 

využila také speciální batohy s vybavením pro hašení lesních 
požárů a zádové hasicí vaky, které máme ve vybavení. Z důvodu 
nedostatku hasební vody bylo v Maňovicích místní jednotkou zří-
zeno čerpací stanoviště, kam dojížděly cisterny pro vodu. Hodinu 
od zahájení zásahu byla ohlášena lokalizace požáru, to znamená, 
že se oheň dále nešířil a síly a prostředky na místě dostačovaly 
k likvidaci požáru. Další dvě hodiny se pak požářiště dále prolévalo 
vodou. U události jsme zasahovali s oběma cisternami a DA Merce-
des Sprinter s nákladním přívěsem, se kterým jsme převezli pou-
žité hadice a další prostředky zpět na základnu. Přes noc zůstala 
na místě místní jednotka SDH Želvice, která likvidovala pomocí 
džberové stříkačky malá ohniska, která se v požářišti objevovala. 
Na místě celkem zasahovalo pět jednotek se šesti cisternovými 
automobilovými stříkačkami a dvěma dopravními automobily, 
dále velící důstojník směny HZS, Policie ČR a vyšetřoval požárů 
HZS. Požár nakonec zasáhl plochu 2,7 hektaru.

Jednotka HZS ze stanice Nepomuk vyjela v uvedeném období 
k 18 zásahům, např. k převrácenému nákladnímu automobilu 
u Kasejovic, k nehodě motocyklisty se zraněním v Nepomuku 
v Kozlovické ulici, k požáru suché trávy v Partolticích nebo 
k nehodě dvou osobních aut v Nepomuku na silnici I/20 na kři-
žovatce ulic Budějovická a U Pošty.



hasiči / policie 15Nepomucké noviny / květen 2024

V uplynulém období strážníci MP Nepomuk řešili mnoho událostí 
a nyní vás seznámíme s některými z nich.

V předchozím článku jsme vás informovali o ženě, která chodila 
opakovaně do supermarketu Billa, kde kradla alkohol. V uplynulém 
období žena ve svém oblíbeném obchodě opět kradla a strážníkům 
se podařilo ji krátce poté dostihnout. Ke svému jednání se žena 
doznala, proto byla strážníky oceněna hodně vysokou pokutou. 
Trest byl pravděpodobně dost účinný, protože dle vyjádření pra-
covníků supermarketu žena zmíněný obchod již nenavštěvuje. 

V pátek 15. března bylo hlídce MP oznámeno, že na vlakovém 
nádraží ve Dvorci se pohybuje muž, který obtěžuje kolemjdoucí 
a především od dětí žebrá peníze. Strážníci na místě muže zkon-
trolovali a přítomná mládež uvedla, že s mužem žádný problém 
neměla. Dále bylo zjištěno, že muž má určité problémy. Proto 
hlídka zkontaktovala telefonicky jeho rodinu, která s mužem již 
nechce nic mít. Strážníci mu tedy poradili, na koho se se svými 
problémy může obrátit, a dohlédli na jeho klidný odjezd vlakem 
do Plzně.

Ve čtvrtek 28. března si hlídka MP všimla poničeného dopravního 
značení v Nádražní ulici v Nepomuku. Následně prostřednictvím 
kamerového systému bylo zjištěno, že v brzkých ranních hodinách 
přijeli pracovníci, kteří se značky snažili demontovat z důvodu 
průjezdu nadměrného nákladu, ale protože se jim to nedařilo, tak 
značky ručně vyrvali z betonové dlažby. Po průjezdu nadměrného 
nákladu se pracovníci snažili značky vrátit na původní místo, ale 
vzhledem k tomu, že je při odstraňování značně poškodili, tak 
značky na svém místě nedržely. Strážníci kontaktovali firmu, která 
převoz realizovala, a ta zajistila sjednání nápravy.

V úterý 2. dubna v ranních hodinách byla hlídka upozorněna na 
volně pobíhajícího psa v okolí školy. Strážníci zjistili, že se jedná 
o známého útěkáře. Pes byl odchycen a zároveň předán majiteli. 
Vzhledem k tomu, že majitel nezajistil psa proti útěku opakovaně, 
byla mu udělena pokuta.

Ve středu 3. dubna bylo hlídce MP oznámeno výpravčím drah, 
že kousek od Nepomuku se v kolejišti pohybuje stádo koní. Jelikož 
se jedná o opakovaný problém, strážníci již znají jméno majitelky 
koní, proto ji o útěku koní telefonicky informovali. 

V pondělí 8. dubna hlídka přijala oznámení od obsluhy Restau-
race U Trati, že uvnitř provozovny se nachází opilá žena, která 
se pomočila a odmítá odejít. Hlídka po příjezdu na místě zjis-
tila, že žena není schopna chůze, přičemž při provedení dechové 
zkoušky nadýchala 2,92 promile. Od pobytu na protialkoholní 

záchytné stanici ženu zachránil její přítel, který si ji převzal do 
péče a odvezl domů. 

V úterý 9. dubna došlo k dopravní nehodě v ulici U Pošty v Nepo-
muku, kde zasahovaly všechny složky integrovaného záchranného 
systému. Vzhledem k tomu, že došlo k další události, kam byla 
část složek IZS odvolána, byla hlídka MP požádána u zmiňované 
dopravní nehody o usměrňování provozu. 

UPOZORNĚNÍ
Strážníci zaznamenali stížnosti na nesprávně zaparkovaná vozi-
dla. Průjezd ulicemi je především pro hasiče mnohdy pořádný 
oříšek. Cílem záchranných složek je dostat se co nejdříve k místu 
zásahu. To jim ale mnohdy komplikují špatně parkující řidiči. Je 
třeba, aby řidiči parkovali svá vozidla na místech k tomu určených. 
Vždyť mnohdy se jedná o minuty při záchraně lidských životů. Je 
lepší po zaparkování vozidla udělat pár kroků navíc než zablo-
kovat cestu těm, na které v těžkých chvílích nejvíce spoléháme. 
Proto vždy pamatujme, že naše špatně zaparkované vozidlo může 
způsobit vážný problém. 

Vzhledem k uvedenému problému strážníci společně s hasiči 
připraví dopravně bezpečnostní akci, při které se vyzkouší, nako-
lik jsou pro požární techniku průjezdné ulice v Nepomuku a ve 
Dvorci. Cílem akce bude připomenout veřejnosti zásadu ohledu-
plnosti při parkování.

Lucie Taušlová, velitel Městské policie Nepomuk

Z činnosti Městské policie Nepomuk

ilustrační foto

na 37. místě z 95 účastníků. V neděli si zazávodil v mužské kate-
gorii a s lepším časem 19:45 s obsadil 26. příčku ze 106 účastníků. 

Niky v neděli zaběhla závod mezi ženami s časem 17:89 s, což 
jí zajistilo krásné 6. místo ze 122 žen. Oběma děkujeme za repre-
zentaci sboru a gratulujeme k umístění. Držíme pěsti do dal-
ších závodů.

V neděli 7. dubna jsme v hasičské zbrojnici pořádali maškarní 
zábavu pro naše děti a děti z hasičské přípravky. S maskami se 
ale nenechali zahanbit ani dospěláci. Děti si v různých hrách 

vysoutěžily sladkou odměnu, zatancovaly si na dětské písničky 
a na závěr proběhla oblíbená židličkovaná.

O víkendu 25.–26. května se na hřišti u ZŠ Nepomuk uskuteční 
okresní kolo hry Plamen. Přijďte fandit závodním týmům a podpořit 
družstva našich mladých hasičů. Občerstvení zajištěno.

Jiří Šůs, SDH Nepomuk 

foto archiv SDH Nepomuk
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Nástrahy dospívání
„Jediným nástrojem, kterým můžeme na děti v pubertě působit, je 
vztah, který s nimi máme.” Tato klíčová myšlenka provázela seminář 
Nástrahy dospívání s psychoterapeutkou Mgr. Evou Mikešovou. Lek-
torka ve tříhodinovém semináři účastníky provedla zákulisím změn 
psychiky a osobnosti dospívajících dětí, aby lépe porozuměli, proč je 
toto životní období člověka tak náročné. Snadněji jsme pak chápali 
odraz těchto změn, které se projevují typickým emotivním (a pro nás 
dospělé někdy nepochopitelným) jednáním dětí. Seznámili jsme se 
také se sociálními potřebami, které jsou pro teenagery životně důle-
žité. Jejich nenaplňování může vést k úzkostem. Pokud ovšem nemají 
děti osvojené tzv. copingové strategie, díky kterým se úzkostné stavy 
dají překonat, hledají úlevu nezrale a nevhodně – začnou brát návy-
kové látky, sebepoškozují se, unikají do virtuální reality, prostituují, 
uchylují se k šikaně ostatních apod. Na to, jak se s těmito situacemi 
vyrovnat (a ještě lépe – jak jim předejít), dostali rodiče od paní Mike-
šové typy a doporučení 16. dubna ve Volnočasovém centru Fénix. 

Rodina +
Setkávání s odborníky, kteří pracují s ohroženými dětmi a rodinami, 
hledání společných témat – to je náplň pracovní skupiny Rodina +, 
která se schází pod záštitou projektu Do Fénixu s důvěrou. Na těchto 
schůzkách rozvíjíme multidisciplinární spolupráci a hledáme účinné 
nástroje na zlepšování efektivity poskytovaných služeb pro rodiny 
a děti na Nepomucku, které se nacházejí ve specifické životní situaci. 
Pravidelně se potkáváme nejen s výchovnými poradci a preventisty 
na školách a v dětských domovech, ale i s týmy z řad sociálních pra-
covníků a pracovníků OSPOD. V uplynulých měsících jsme se scházeli 
individuálně s jednotlivými členy pracovní skupiny, abychom mohli 
v květnu připravit besedu s účastí všech zmiňovaných aktérů. Při 
tomto setkání se budou probírat klíčová témata, důležité poznatky 
a nápady týkající se pokračování a rozvoje spolupráce.

Do Fénixu s důvěrou 

Projekt Fénix pro rodiny a  děti je projektem 
města Nepomuk a byl podpořen z Operačního 
programu Zaměstnanost plus pod registračním 
číslem CZ.03.02.02/00/22_017/0001015.

Příměstský tábor – Po stopách Pokémonů 
V rámci projektu města Nepomuk Do Fénixu s důvěrou opět pořá-
dáme příměstský tábor v termínu 15.–19. 7. 2024 pro děti ve věku 
6–14 let z cílových skupin projektu*. Tentokrát se společně vydáme 
na záhadnou cestu s názvem „Po stopách Pokémonů“. 

Registrace míst najdete na odkazu: https://www.fenix-nepomuk.cz/
do-fenixu-s-duverou/rezervacni-system/

Kapacita míst je omezena. 

*děti samoživitelů, pěstounů, opatrovníků, děti, jejichž rodiče nebo ony 
samy mají zdravotní handicap, rodič nově nastoupil do zaměstnání, děti 
se specifickými potřebami učení 

Pomůžeme, poradíme, podpoříme vás! 
Jsme projekt Do Fénixu s důvěrou.

beniskovamiroslava@urad-nepomuk.cz +420 602 584 688
burianovakarolina@urad-nepomuk.cz +420 601 554 804

Chcete se o nás dozvědět více? 
Podívejte se na www.fenix-nepomuk.cz

Stránku připravil realizační tým projektu Do Fénixu s důvěrou
Foto archiv projektu
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Zprávy ze Základní školy Nepomuk

Máme tady nejkrásnější měsíc v roce, máj. Všichni se těšíme, že si po 
studených dnech konečně užijeme sluníčka a trošku se ohřejeme.

Také duben byl na naší škole nabitý událostmi a akcemi. Tou nej-
důležitější byla zajisté pedagogická rada, která zhodnotila chování 
a prospěch našich žáků za třetí čtvrtletí školního roku 2023/2024. 
Na pedagogickou radu už tradičně navázaly třídní schůzky.

Také proběhl zápis a my jsme se ve škole setkali s budoucími 
prvňáčky. Všichni se moc snažili a my už se nemůžeme dočkat, 
až je v pondělí 2. září přivítáme v prvních třídách.

Už v minulém čísle jsme informovali o skvělém úspěchu svých 
malých šachistů. Svou účast v krajském kole ozdobili báječným 
třetím místem, k čemuž jim gratulujeme a děkujeme za repre-
zentaci školy a města.

Ale žijeme i kulturou. Žáci osmého ročníku zhlédli v Plzni operu 
Quo vadis a v naší aule vystoupili pražští filharmonici. 

Naši malí recitátoři si vedli skvěle v okresním kole soutěže 
v recitaci. Největšího úspěchu dosáhla Stella Ticháčková, která 
zvítězila a vybojovala účast v kole krajském. Také Anežka Němcová 
vyhrála svoji kategorii a stala se náhradnicí pro krajské klání. Dále 
nás výborně reprezentovali Alex Fabian Vaněk a Pavlína Šejvarová. 
Všem moc gratulujeme a děkujeme za skvělé výkony.

Na poli sportu zažíváme tradičně úspěchy a také v dubnu se nám 
nebývale dařilo. Naši fotbalisté zvítězili v okresním kole v mini-
kopané, které se uskutečnilo v Přešticích. Také jim gratulujeme 
a tělocvikářům děkujeme za skvělou přípravu.

V dubnu proběhly přijímací zkoušky na střední školy. Deváťá-
kům jsme pochopitelně drželi palce a teď jim přejeme, ať se dosta-
nou na své vysněné školy.

Čas opravdu nezadržitelně letí a za chvíli tu budou opět prázd-
niny. Věříme, že blížící se konec školního roku zvládneme v klidu 
a pohodě. Všem svým žákům, rodičům a také obyvatelům Nepo-
muku a blízkého okolí přejeme, ať si co nejlépe užijí měsíc lásky.

Jaroslav Tolar, ředitel

Na naší škole se konal zápis do 1. tříd, foto archiv ZŠ Nepomuk
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PRODEJNA BUDE OTEVŘENA

OD 14:00 DO 18:00
Zakoupit bude možné 

pouze zboží z nové prodejny, ne z venkovních skladů.
OBČERSTVENÍ ANGUSFARM

DĚTSKÉ ATRAKCE
A VSTUP ZDARMA

FUN ZONE
SKÁKACÍ HRADY, MALOVÁNÍ NA OBLIČEJ,

NAFUKOVACÍ SKLUZAVKA, MEGABUBLINY

16:00–17:00CULINKA
TANCOHRÁTKY PRO DĚTI

14:00–18:00

TOMBOLA O HODNOTNÉ CENY

SLAVNOSTNÍ 
OTEVŘENÍ 
PRODEJNY

SRDEČNĚ VÁS ZVEME NA 

A TRADIČNÍ POUŤ

PELÍŠKOVÉ
14:00–19:00

20:00–22:00

BRENDA 5

HUDEBNÍ VYSTOUPENÍ

TANEČKY Z FÉNIXU OD 15:00
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Rozhovor s Petrem Berkou

Petr Berka je manažerem vyhlášené restaurace Angusfarm v Soběsukách, která loni 23. března 
lehla popelem, ale vstala z něj podobně jako bájný Fénix a nyní je větší a modernější. Zároveň  
pan Berka jezdí do Plzně na Hotelovou školu učit budoucí odborníky v gastronomii. Zajímalo mě, 
jak se řídí špičková restaurace, jaká je budoucnost gastronomie, ale také, co Petru Berkovi  
dodává energii, kterou srší. 

Text: Hana Staňková 
Foto: Dušan Skala

Obsluhoval  
jsem českého  
prezidenta

Nepomucké noviny / květen 2024

Jak jste se dostal k vedení restaurace Angusfarm?
Když si můj kamarád Marcel Klaus s manželkou Lenkou v roce 
2018 pořizovali tuto restauraci, oslovili mě s tím, jestli bych se 
jim o ni staral. Věděl jsem, že mají rádi gastronomii, a proto jsem 
byl nabídkou velmi potěšen. Jejich představy a očekávání zážit-
kové gastronomie byly shodné s mými, a tak jsem od ledna 2018 
manažerem Angusfarm. 

Angusfarm je špičková restaurace v maličké vesnici, jak je 
možné, že jsou lidé ochotní tam jet?

To by byla spíše otázka na naše hosty, ale velmi nás to těší, zvláště 
když se návštěvnost každým rokem zvyšuje. Soběsuky jsou malá 
obec u Nepomuka, kam nevede žádná hlavní silnice, přesto si ji 
lidé vyhledají a cíleně sem vyrazí za místní gastronomií a zážitkem 
z ubytování ve stylovém penzionu. Velká část hostů nás navštěvuje 
na doporučení přátel a většina z nich se pak pravidelně vrací. 

Jaká je nyní návštěvnost restaurace?
Loni byl výsledek zkreslený tím, že jsme fungovali tři měsíce v ome-
zeném provozu kvůli požáru, ale je to kolem 37 tisíc lidí za rok. Nena-
vštěvují nás jen tuzemští hosté, ale zavítají k nám i lidé ze zahraničí. 

Jak byste charakterizoval, čím je ta restaurace výjimečná?
Máme heslo, že vaříme sezónně, lokálně, bez kompromisů a hlavně 
s láskou. Toho se držíme a myslím, že všichni zaměstnanci v Angu-
sfarm s touto filozofií souzní a jsou do práce zapálení stejně jako 
majitelé a já. Náš šéfkuchař Jarda Viktora tomu dává chuťový ruko-
pis. Myslím si, že hosté cítí místní rodinnou atmosféru. Snažíme 
se, aby servis byl stoprocentní, aby jídlo bylo od místních farmářů, 
šetrně zpracované. Používáme k tomu nejmodernější technolo-
gie, které jsou na trhu. Máme otevřenou, prosklenou kuchyni, kde 
host vidí postupnou přípravu pokrmů, od vyndání masa na gril až 
po jeho kompletaci před samotným servisem. Naším cílem je, aby 

se lidé přijeli nejen najíst, ale aby se u nás cítili dobře a odnesli si 
pozitivní a nezapomenutelný zážitek. Zdůraznil bych, že lidé k nám 
z velké části jezdí na steaky, a to hlavně díky naší široké nabídce, 
která obsahuje steaky i z méně známých partií. A pak k nám jezdí 
gastrogurmáni, kteří mají rádi zajímavou moderní gastronomii, ty 
kombinace, se kterými si pan Viktora hraje. Navštěvují nás samo-
zřejmě i rodiny s dětmi. 

Popište mi náplň své práce.
Zaštiťuji kompletní chod restaurace, což obsahuje administra-
tivu, komunikaci s hosty, dohlížím na kvalitu servisu a kuchyně. 
Zodpovídám také za organizaci společenských akcí a mnoho dal-
šího, což by bylo na delší povídání. Máme zde také penzion, kde je  
14 pokojů s celkovou kapacitou 48 osob včetně přistýlek. Lidé 
k nám jezdí dělat firemní večírky, rodinné oslavy, teambuildingy 
atd. V sezóně je zde každý víkend svatba nebo nějaká oslava. Ply-
nulý chod penzionu a organizaci svateb zajišťuje moje kolegyně 
Hana Šulcová, díky které si svatebčané, soudě dle jejich reakcí, 
odnášejí ten nejkrásnější zážitek v životě. 

Máte nějaké povědomí o tom, jak s restaurací žijí obyvatelé 
vesnice, uprostřed které stojí?

Hned jak jsme v roce 2018 zahájili provoz, komunikovali jsme se 
všemi sousedy a snažili jsme se o navázání vzájemné spolupráce. 
Víme, že poloha restaurace v centru vesnice není úplně optimální 
pro místní obyvatele, zvláště pak zvýšená doprava a parkovací 
místa. S panem Klausem se však snažíme, aby vztahy mezi námi 
a místními obyvateli byly na velmi dobré úrovni. Když byl nějaký 
problém nebo nedorozumění, tak jsme to hned řešili, udělali 
jsme opatření, abychom tady všichni společně dobře fungovali. 
Já osobně jsem nezaregistroval v poslední době žádnou negativní 
reakci od obyvatel v okolí Angusfarm. Spíš by to byla otázka na ně, 
jestli jsou s námi spokojení.



Vaše působení v restauraci provázely velké výzvy, začali jste 
rekonstrukcí, pak nastalo období opatření proti covidu, loni 
veliký požár… 

Nejprve jsme rok zůstali ve stejných prostorech a ve stejném 
režimu. V roce 2019 začala rekonstrukce. Inovovali a rozšířili jsme 
kuchyni, restauraci, vinný sklípek a penzion. Stodola, zahrada, 
všechno se změnilo, aby to bylo hezčí, vzdušnější, příjemnější. Pak 
přišlo covidové období, kdy jsme se snažili udržet provoz restau-
race. Měli jsme krabičkový prodej „take away“, farmářské autíčko 
a náš tým chodil pomáhat do firmy Klaus Timber. Skončila doba 
covidu, tak jsme se nadechli a říkali si, že začíná dobré období. 
Bohužel 23. března 2023 nám všechno v restauraci a penzionu 
shořelo a zůstaly jenom obvodové zdi. 

Jak vzpomínáte na ten večer?
Zezačátku to vypadalo, že je to jenom maličkost, ale pak se uká-
zalo, že to bylo devastující, a potom hasiči chránili už jenom okolní 
prostory, aby se požár nerozšířil na stodolu a další domy. Stáli jsme 
na návsi u zbrojnice a koukali jsme na to, jak 120 hasičů z několika 
sborů hasí to, co už bohužel nešlo zachránit. To pro nás byla obrov-
ská rána. Myslím si, že si to všichni poneseme celý život v sobě. Když 
o tom mluvím, vybavují se mi ty emoce. Během pár hodin nám před 
očima shořelo šest let práce. Říkali jsme si, co bude dál? Ale už ten 
večer nás Marcel Klaus obešel a ujistil nás, že to postavíme znovu.

Hned po požáru Marcel Klaus řekl do médií, že za 100 dní si 
tam dá první steak, a stalo se. Jak jste těch 100 dní prožíval vy?

Požár pro mě byl jeden z nejhorších zážitků v životě a následných 
100 dní bylo velmi náročných. Na druhou stranu to pro nás byla velká 
výzva. Ještě tu noc nám docházelo, že máme závazky vůči hostům. 
Měli jsme nasmlouvanou svatbu pro 100 lidí a nechtěli jim zkazit 
ten nejhezčí den v životě. Už tehdy jsme přemýšleli nad tím, jak to 
udělat, abychom fungovali. Zatímco začalo čištění od trosek a rekon-
strukce, my jsme plánovali, jak ze stodoly, která se zachránila, udě-
láme provizorní restauraci. V řeznictví jsme postavili kuchyň, kterou 
jsme si půjčili, a vařili tam pokrmy pro restauraci ve stodole a týden 
na to jsme tam připravili catering pro plánovanou svatbu. Za ty tři 
měsíce se všechno postavilo, opravilo a taky něco vylepšilo. Terasa 
se zvětšila, kuchyň se obnovila a penzion se udělal vlastně nový. 
Přidali jsme i výtah a vylepšili tak bezbariérový přístup na penzion. 
Říká se, že všechno zlé je k něčemu dobré, tak asi ano. 

Zvedla se také vlna solidarity.
Vlastně už ten večer, když hořelo, nám začaly chodit zprávy. Pod-
porovaly nás gastronomické elity, psali a volali nám lidé, kteří 
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Marco Angioloni
F R A N C O U Z S K O - I T A L S K Ý  T E N O R  V  N E P O M U K U

K O S T E L  S V . J A K U B A * 6 . 7 . 2 0 2 4 * 1 9 H

Theorba: Jan Krejča

Plzenskavstupenka.cz a infocentra regionu

Akci finančně podpořil Plzeňský kraj

Ocenění pro restauraci:
Zlatý kuchař 2023 – Jaroslav Viktora, Angusfarm Soběsuky 
– Volba veřejnosti
Restauratér roku 2022, Samostatná restaurace, Petr Berka – 
Angusfarm Soběsuky (uděluje Asociace hotelů a restaurací 
ČR za rozvoj české gastronomie)
Nejlepší restaurace 2024, TopLife Czech – 2 lvi
Hvězda sládků 2024, Plzeňský Prazdroj
Nejlepší restaurace 2023, TopLife Czech – 2 lvi
Nejlepší restaurace 2021, TopLife Czech – 2 lvi
Nejlepší restaurace 2020, TopLife Czech – 1 lev
Restaurace roku 2019, Amazing Places

u nás prožili nějaký svůj velký den, svatbu, romantický záži-
tek, úplně cizí lidé z celé republiky nám posílali zprávy, že je to 
mrzí a jak nám mohou pomoct a jestli nám mohou poslat nějaký 
finanční dar. Žádné finance jsme samozřejmě nechtěli, ale někteří 
dobrovolníci přijeli a pomáhali nám uklízet a odvážet trosky a suť. 
Také nám hodně pomohlo, že řemeslníci tady z Nepomucka pře-
organizovali svoji práci a upřednostnili nás. Chtěli jsme zachovat 
stejný koncept restaurace. Ten duch zůstal, obvodové zdi zůstaly, 
historie od roku 1872 tady pořád je. Zprávy od hostů nás velmi 
motivovaly a my jsme si uvědomili, jaký je dosah naší práce.

Taky jste rozšířili kapacitu.
Přesně tak, pořád rosteme a snažíme se lidem dávat něco nového. 
V sobotu a v neděli míváme plno a návštěvníci bez rezervace bývají 
překvapení z plné obsazenosti. 

Po požáru jsme také pořídili speciální patentovanou zrací skříň 
Maturmeat. Dřív jsme měli jenom mokré zrání steakového masa 
a teď máme i suché zrání, to je zajímavost, která k nám přivádí 
další gurmány, kteří si to dokážou užít a vychutnat. A zase jsme 
ojedinělí, protože takovou zrací skříň tady v západních Čechách 
nikdo jiný nemá. 

Jak jste začínal?
Já jsem ke gastronomii tíhnul od dětství. Když jsem byl malý, 
obsluhoval jsem při rodinných oslavách, doléval jsem pití. Když 
jsem se rozhodoval, kam půjdu na školu, vybavil jsem si slova svého 
táty: „Jíst a pít se bude vždycky, toho se drž, ty kluku.“ Tak jsem 

se toho držel a šel jsem na číšníka. 
Bavilo mě to, udělal jsem si matu-
ritu na Hotelové škole Plzeň U Bor-
ského parku a tam jsem se začal 
potkávat s velkou gastronomií. 

Vy na té škole nyní učíte, jaká je 
budoucnost oboru?
Učím na částečný úvazek, jsem tam 
dva dny v týdnu, a když vidím naše 
žáky, třicet hotelováků, které při-
pravuji na budoucí povolání, věřím, 
že budoucnost je stále na úrovni.

Je mezi nimi spousta talentova-
ných lidí, které to baví. Je to pro 
ně i pro mě přidaná hodnota, že 
jsem v kontaktu s dětmi a zároveň 
s profesionálním provozem. Mě by 
nebavilo učit něco jenom z knížek, 
propojuji teorii s příklady z praxe, 
se situacemi, které se staly nebo 



Jak odpočíváte a čistíte si hlavu?
Je to časově i psychicky náročná práce. Když jsou svátky, víkendy, 
všichni se jdou bavit a my začínáme pracovat. Odpočívám a energii 
získávám doma v rodině. Mám tři děti, takže o zábavu je postaráno, 
rádi cestujeme, pracujeme na zahradě, scházíme se s kamarády. 
Užíváme si zkrátka společné chvíle. A když čas dovolí, zhlédnu 
nějaký historický nebo válečný film. Rodina je pro mě rovněž 
zásadní podporou, bez níž bych v tomto oboru nemohl fungovat 
takovou dobu. Rád bych tímto opětovně poděkoval své ženě, která 
se mnou vše sdílí již 24 let.  

Zaznamenala jsem, že prezidenta Petra Pavla na návštěvě 
Plzeňského kraje obsluhovali žáci, to byli ti vaši?

Ano. Vedení Plzeňského kraje nás v případě návštěvy prezidenta 
vždy žádá o spolupráci při zajištění slavnostního oběda. Dosud 
jsme vždy obstarávali jen servis, tzn. příprava tabule a obsluha. 
Letos jsme však dostali plnou důvěru ke kompletní přípravě 
a zajištění slavnostního oběda pro pana prezidenta Petra Pavla 
s panem hejtmanem a jejich manželkami. Dále pak rautu pro 
jejich doprovodný tým. Kompletní menu jsme sestavovali s kole-
gou Martinem Havlíkem. Já osobně jsem organizoval kompletní 
přípravu tabule a servisu oběda pro pana prezidenta, společně se 
čtyřmi vybranými žáky. 

Bylo vidět, jak si to žáci užívají. Sám osobně vím, že to jsou 
zážitky na celý život. Když jsem byl v jejich letech, obsluhoval 
jsem amerického velvyslance. Všem říkám: „Já vás učím to nejvyšší 
gastronomické umění. Klidně potom můžete jít někam na kemp 
čepovat kofolu a prodávat párek v rohlíku, ale když vám zavolám, 
tak vy odhodíte zástěru, převlečete se do smokingu a půjdeme 
obsluhovat prezidenta.“ Pro mě je čest, že jsem mohl být součástí 
návštěvy prezidenta v Plzeňském kraji, a jeho osobní písemné 
poděkování za skvělou obsluhu a gastronomický zážitek, které 
nám věnoval na menu, je pro mě jeden z důvodů, proč mě tento 
obor stále baví a věnuji se mu. Stejně tak jsem rád, že můžu učit 
na hotelové škole a zároveň vést vyhlášenou restauraci. 

Co by mělo zaznít na závěr?
Čtenářům bych chtěl popřát mnoho gastronomických zážitků 
a budeme se těšit na jejich návštěvu u nás v Angusfarm.

Děkuji za rozhovor.

21rozhovor měsíce 

Bc. Petr Berka vystudoval Hotelovou školu 
v  Plzni U  Borského parku a  Pedagogickou fakultu ZČU 
v Plzni.
Po škole pracoval přes rok a půl v Německu.
Od roku 2018 je manažerem restaurace Angusfarm 
Soběsuky. 
Učí na Hotelové škole v Plzni U Borského parku.
Získal titul Restauratér roku 2022 v kategorii Samostatná 
restaurace (uděluje Asociace hotelů a restaurací ČR za rozvoj 
české gastronomie).
Je mu 42 let, baví ho gastronomie.
Bydlí v Prádle s manželkou a třemi dětmi.
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dějí. Mohu předávat aktuální informace z gastronomie, která se 
vyvíjí, a mohu jim nabídnout i praxi. Máme spoustu zajímavých 
akcí, gastro-sommelierské večery, svatby, různé cateringy. Oslo-
vujeme talentované žáky ke spolupráci. Nejdou někam, kde jenom 
celé dny nosí pivo nebo škrábou brambory, ale zaškolíme je, jak se 
servírují správně vína, jak se věnujeme hostům, zasvěcujeme je do 
zážitkové gastronomie a ono je to baví. Máme několik absolventů, 
kteří s námi pracují v kuchyni nebo na servisu. A mám zkušenost, 
že absolventi, které jsem učil, se v oboru uplatnili a pracují třeba 
v restauracích v Praze, dělají sommeliery nebo jeli za gastrono-
mií do zahraničí. 

Jaké jsou trendy v gastronomii?
Trendů je aktuálně mnoho. Opět by to bylo na delší povídání. 
Takový všeobecný dlouhodobý trend je používat všechno čers-
tvé, lokální, bez chemie. Což my samozřejmě taky děláme. Příběh 
o daném pokrmu, odkud dané suroviny pochází, jak byly opečová-
vané, čím jsou zajímavé, proč je tam takováto omáčka a z čeho se 
skládá, lidi zajímá a baví. Také je trend, aby při přípravě nevznikaly 
zbytečné odpady, a proto v Angusfarm použitou surovinu vytě-
žíme ze 100 %, protože si suroviny vážíme. Abychom nezatěžovali 
životní prostředí, používáme například speciální talíře Figgjo, 
které mají při výrobě nulovou stopu znečištění, ekologické mycí 
prostředky a mnoho dalšího.

Zmínil jste, že pořádáte gastro-sommelierské večery, co si 
pod tím představit?

Zveme osobnosti z kuchařského světa, které by hosty mohly zají-
mat. Ať je to kuchař, který vaří v národním týmu, nebo mediálně 
známá osobnost, nebo kuchař, který vyhrál nějakou světovou 
soutěž. A doplníme zajímavého sommeliera, který zase patří mezi 
elitu v sommelierství. Domluví se spolu, kuchař vytvoří menu, 
sommelier k tomu napáruje vína. Hosté si pak mohou menu 
zakoupit a společně s námi strávit gastro večer. Během večera 
je podáváno několikachodové menu společně s vínem. Kuchař 
představuje jednotlivé pokrmy, co to je za jídlo, proč to takhle 
vymyslel. Sommelier zase dělá to samé s víny. Je to takový hezký 
rodinný večer, je legrace, lidé si to užívají. Nyní plánujeme na 29. 
listopadu gastro večer s členy z Národního týmu kuchařů a cuk-
rářů České republiky a sommelierem panem Zlatkem Míčkou, 
kdy nám připraví část degustačního menu, se kterým soutěžili 
na světovém finále olympiády. 

Je důležité, aby bylo všechno ve stoprocentní kvalitě, včetně 
servisu. Jak to děláte, aby byli vaši lidé pořád v tom správ-
ném módu?

Pokud chcete, aby restaurace byla kvalitní, tak musíte mít kvalitní 
tým. Je jedno, jestli jsou to kuchaři, číšníci, pokojské, myčky, řez-
níci. Všichni musí být dobře nastavení, vyladění, musí mít dobré 
zázemí, finanční, osobní, pracovní, bez toho by to nefungovalo. 
Co se týče kvality servisu, je dobrá, pokud každý dobře zná své 
pracovní úkony. Když přijde někdo nový, proškolíme ho, pak 
ho vyzkouším, jako kdybych byl reálný host (zvedne mi telefon, 
přijme objednávku, usadí mě ke stolu, nabídne mi pokrmy, musí 
znát veškerá gastronomická pravidla, charakteristiku pokrmů 
a nápojů, správnou komunikaci atd.). Děláme to, dokud není 
stoprocentně připravený, a až pak jde na servis. Udržujeme lidi 
v kondici, posíláme je na školení, případně si je školíme sami. 
Pořád se něco děje, abychom nezakrněli. Když má někdo ten-
denci k provozní slepotě, od toho jsem tady já, abych mu otevřel 
oči.

A jak udržujete v kondici sebe?
Rád se účastním různých seminářů, kurzů, školení. Což mě moti-
vuje se pořád učit a pořád ty novinky aplikovat jak u nás v restau-
raci, tak i ve škole. 
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Střípky z historie nepomuckých škol

Zavádění školských reforem, které započalo roku 1774 v době 
panování Marie Terezie a pokračovalo i za jejího syna Josefa 

II. rozhodně nebylo bezbolestné. Nedostatky a problémy se vysky-
tovaly jak na straně škol, tak rodičů, kteří si mnohdy neuvědo-
movali význam vzdělání, své potomky posílali do školy nedbale, 
v některých případech dokonce vůbec, protože je raději využívali 
jako pomocníky v domácnosti či hospodářství, a nadto se stavěli 
odmítavě k placení školného. Obtíže však mohli mít i ti, kteří se 
vzdělávat chtěli, jelikož tehdy ještě nebyl vytvořen dostatečný 
počet škol, a tudíž mnohde bývaly příliš daleko od místa bydliště.

Výše naznačené skutečnosti potvrzují také informace o stavu 
nepomucké školy z doby před koncem 18. století. Roku 1789 ji kont-
roloval klatovský krajský školní komisař Prokop Scheuba, jenž kromě 
jiného požadoval, aby se ze tříd co nejdříve odstranilo všechno 
domácí náčiní a lavice se umístily podle předpisů do dvou řad. Každá 
třída měla být vybavena uzamykatelnou skříňkou, jež by sloužila 
k ukládání školních spisů a knih. Připomněl také, co má být obsa-
hem výuky v první a druhé třídě, a žádal, aby se vyučující snažil více 
upoutávat pozornost dětí a látku probíral pomalu a s trpělivostí. 
Připomínky zahrnují i několik moderních vyučovacích postupů, 
například při psaní diktátů měla být využívána různá rčení, příhody 
a bajky. Žáci si rovněž měli osvojovat dobré mravy a učitelé měli 
dohlédnout na jejich chování ve škole, v kostele, ale i jinde.

Prohlídku provedl krajský školní komisař Prokop Scheuba také 
v roce 1793. Jedna ze dvou tříd byla tehdy vlhká a tmavá. V rozporu 
s předpisy byla skutečnost, že se prostor určený pro vyučování 
stále využíval i k obývání. Součástí výbavy tříd měla být kate-
dra, dvě tabule nebo skříňka. Dále bylo uvedeno, aby se rodičům 
zdůraznilo, že rozhodně není dobré, pokud se o škole vyjadřují 
v negativním smyslu a podporují své potomky v zahálce či pro-
dlévání v hostincích, ponechávají je ve špatných hygienických 
podmínkách a bez nezbytných učebních pomůcek.        

Zajištění řádné školní budovy představovalo v Nepomuku dlou-
hodobě palčivý problém, který se opakovaně řešil a odkládal. 
Teprve purkmistr Josef Bittner si stanovil cíl vyhovět úředním 
výzvám a postavit důstojnou školu. Budova měla být situována 
v horní části náměstí, v blízkosti domu č. p. 92. Projekt se však 
nakonec opět odložil, a tak vznikla pouze provizorní škola na dvoře 
staré radnice (č. p. 126). Velký počet žáků z města i okolních přiško-
lených obcí vedl roku 1830 k otevření třetí třídy, která se z důvodu 
nedostatku místa nacházela v různých pronajatých prostorách, 
konkrétně v č. p. 178 a později v domech č. p. 26 a 72. Dodejme, že 
v domě č. p. 178 v dnešní Plzeňské ulici se původně vyučovalo již 
v 18. století, avšak následně ho město prodalo. 

Během dlouhé doby řešení prostorového zabezpečení výuky se 
v Nepomuku vystřídalo více učitelů. Zajímavou osobností byl Kle-
ment Stross, který se vedle vyučování věnoval také hudbě. Působil 
zde nejprve jako druhý učitel a později se stal i správcem školy. 
Nevíme přesně, kdy se přistěhoval, s jistotou lze říci, že roku 1795 
už ve městě určitě žil. Po jeho odchodu vedl školu Vojtěch Kořený, 
jenž byl rovněž zdatným hudebníkem, hrál na housle, varhany 
i další nástroje a komponoval vlastní skladby. Zemřel v Nepomuku 
18. května 1846. Poté se stal prvním učitelem dosavadní podučitel 
Jan Stok, který tady žil až do své smrti 26. listopadu 1860. 

Nevšední osobností byl rovněž Řehoř Buchal, jenž přišel na svět 
12. března 1819 v Kácově coby syn učitele Jana Buchala a jeho ženy 
Terezie. Působil jako učitelský pomocník v Divišově u Benešova 
a později byl soukromým učitelem dětí panských úředníků ve 
Zbraslavi. Roku 1842 vstoupil do manželství s Marií Annou Anto-
šovou z Divišova a v roce 1846 získal místo v Nepomuku. Působil 
zde coby druhý učitel a varhaník a později se stal prvním učitelem 
i ředitelem kůru. Byl nadaným muzikantem a pořádal ve městě 
koncerty i hudební zábavy. Díky svým schopnostem mohl být 
váženou osobou, ale na postoj veřejnosti měla vliv jeho vznětlivá 
povaha, která zapříčinila nejednu nepříjemnost. Pokud Buchal 
získal pocit nespravedlivého zacházení, sepisoval různé stížnosti. 
Známý byl rovněž svými problematickými výroky, jež se následně 
v některých případech dále řešily, a tak mu například roku 1872 
udělila okresní školní rada v Přešticích písemnou domluvu a důtku 
s tím, aby se v budoucnu podobného chování vyvaroval. 

Buchalovo působení se uzavřelo v roce 1875, kdy odešel na odpo-
činek. V listopadu uvedeného roku proběhlo na kůru v kostele sva-
tého Jana Nepomuckého oficiální odevzdání nástrojů a hudebnin 
zdejšímu učiteli Václavu Červenkovi. Ten pocházel z Kasejovic, 
kde se narodil 27. září 1826, místo řídícího učitele po Buchalovi 
zastával nejprve prozatímně a později byl zemskou školní radou 
definitivně ustanoven řídícím učitelem dívčí obecné školy, o níž 
se ještě zmíníme. Zemřel v Nepomuku 5. června 1897 coby řídící 
učitel na odpočinku a 7. června byl pochován na zdejším hřbitově. 
Doplňme, že Řehoř Buchal skonal 13. února 1895 v Praze a 15. února 
byl pohřben na Olšanských hřbitovech.  

Lenka Špačková

2. díl

Úmrtní oznámení učitele Řehoře Buchala, 
zdroj: Národní listy, roč. 35, č. 45, 14. 2. 1895, s. 6.
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Ve spolupráci s realitní makléřkou budeme v této rubrice pravi‑
delně odpovídat na dotazy čtenářů z oblasti realitního trhu, sta‑
vební legislativy a financování úvěry a hypotékami. 
Své dotazy směrujte na e-mail noviny@nepomuk.cz

Otázka:
Máme rohový pozemek, na kterém je velký rodinný dům, garáž 
a kolna. Protože bychom si rádi nechali opravit náš dům, uva-
žujeme o rozdělení pozemku na dvě části. První část s domem 
a kusem zahrady bychom si nechali pro vlastní 
bydlení a druhou část s kolnou a garáží bychom 
rádi prodali jako stavební pozemek. Prodejem 
bychom si tak finančně pomohli s rekonstrukcí 
našeho domu. Jen pro představu celková plocha 
pozemků je 840 m2 a po rozdělení by byl poze-
mek s domem plochy 415 m2 a stavební pozemek 
k prodeji 425 m2. Co si o tom myslíte? Šlo by to?

Odpověď:
Děkuji za Váš dotaz. Aby mohla být odpověď co nejpřesnější, 
potřebovala bych předmětný pozemek vidět, prostudovat 
si místní poměry, aktuální stav, územní plán a regulativy 
a prověřit si realizovatelnost rozdělení z více hledisek. Zde se 
pokusím sepsat, na co je potřeba se zaměřit při úvaze o roz-
dělení pozemků:
1.  Je nutno dodržet soulad funkčního využití odděleného 

pozemku. Je předmětný pozemek v ploše pro bydlení?
2.  Každý z pozemků musí mít samostatný vjezd (nutno pro-

věřit realizovatelnost připojení pozemku ke komunikaci).
3.  Přes oddělený pozemek (určený k prodeji) nesmí vést inže-

nýrské sítě k domu na vašem pozemku, to se týká i studny, 

Realitní poradna 

zjednodušeně řečeno každý z pozemků a staveb musí mít 
své sítě vedoucí jen přes svůj pozemek.

4.  Pozor na možnou stanovenou procentní zastavitelnost 
pozemků – ta by měla být splněna jak na novém pozemku, 
tak na pozemku se stávajícím domem.

5.  Klíčové je dodržet odstupové vzdálenosti. Od plotu 3,5 m (na 
výjimku 2 m), nová stavba od stávající stěny domu s obyt-
nými místnostmi 7 m.

6.  Odstup hranice nově vzniklého pozemku od stávajícího 
rodinného domu by měl být alespoň 2 m.

Vzhledem ke stávající velikosti pozemku (840 m2) 
stojí za zvážení, zda by se rozdělením naopak oba 
pozemky zbytečně neznehodnotily. Osobně se 
obávám, že rozdělení by v tomto případě bylo 
poměrně komplikované. Pokud by se jej přece jen 
podařilo zrealizovat, 
byla by na nově vznik-
lém pozemku o výměře 

425 m2 vůbec možná nová zástavba? 
Vezměte prosím v potaz výše uvedené 
body a zkuste si je aplikovat na svůj 
konkrétní pozemek. Pokud budete chtít 
pomoci s analýzou potenciálního roz-
dělení pozemku, jsem Vám k dispozici.

Ing. Petra Lebl Bínová
Tel: 602 334 001, 

e-mail: petra.binova@nextreality.cz,
www.petramax.cz

Svátek práce aneb mávátkové orgie

Zanedlouho tady budeme mít 1. máj neboli Svátek práce. Řekněme si 
alespoň ve zkratce příběh tohoto významného dnu. Svátek práce byl 
ustaven Druhou internacionálou v roce 1889 (Druhá internacionála 
nebo také Sociálně demokratická internacionála byla založena 14. 
července 1889). Stalo se tak na paměť události z 1. května 1886, kdy 
v Chicagu stávkovaly statisíce dělníků za lepší pracovní podmínky 
a také za zkrácení pracovní doby na osm hodin při zachování stá-
vajících mezd. O dva dny později se konalo další shromáždění, při 
němž došlo ke střetu s pořádkovými silami. Při potyčkách bylo zabito 
několik demonstrantů. Následující den byla v Chicagu na náměstí 
Haymarket svolána na podporu stávkujících další demonstrace. Při 
ní došlo k bombovému útoku (Haymarketský masakr), z něhož byli 
obviněni anarchisté a několik jich skončilo na popravišti.

Nově zavedený svátek se začal v následujících letech slavit po 
celém světě. V Čechách proběhly oslavy v Praze na Střeleckém 
ostrově již v roce 1890. Ovšem v Československé socialistické 
republice se svátek dočkal teprve „velkého rozkvětu", neboť to byl 
pro vládnoucí stranu nejdůležitější a nejvelkolepější svátek v prů-
běhu celého roku, který zastínil dokonce i Vánoce. Řezaly a pentlily 
se mladé břízky, na papundekl se psala vzletná, ale jalová hesla, 

připravovaly se alegorické vozy, které, zapřažené za traktory, 
v kolonách mířily do měst, aby městští viděli, jak se žije na vesnici. 
Městští zase na korbách náklaďáků vezly vysokozdvižné vozíky 
anebo soustruhy, aby se i oni předvedli. Do dlouhých průvodů, 
v nichž účast byla sice „dobrovolná", leč státem tak trochu kont-
rolovaná, se řadili zaměstnanci místních podniků, žáci škol i čle-
nové zájmových organizací. V obchodech skokově vzrostl prodej 
mávátek. Jako houby po dešti začaly růst tribuny na náměstích, 
na návsích i při hlavních silnicích. Na ně vystupovali pohlavárky 
a pohlaváři a měli plné pusy prázdných slov, na což byli odbor-
nice a odborníci. O chicagských dělnících ale nepadlo ani slovo. 
Za vše dobré totiž mohl náš Velký bratr. Za ta předlouhá desetiletí 
se podařilo Svátek práce dokonale zdiskreditovat.

Po roce 1989 slaví tento svátek už jen bývalí straníci a bývalé 
stranice. Ostatní lidé využívají volného dne k odpočinku, s rodi-
nou a s přáteli vyrážejí na výlety, sportují, jdou za kulturou nebo 
si povídají u májek. Jiní se líbají pod rozkvetlými třešněmi a někdo 
si třeba otevře Máchův Máj. A tak to má být.

Karel Baroch
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Eva Urbanová přivítá 
v Nepomuku svého bratra

V sobotu 30. března se konala v Muzeu krojů a zapomenutých řemesel 
v Březí u Žinkov jarní kulturní akce. Pořadatelé tentokrát zkusili pro 
návštěvníky připravit hudební program zaměřený na vážnější hudbu. 
Zahájila ho studentka plzeňské konzervatoře Lili Tsitsey. Zahrála na 
harfu, kterou jí vyrobil její otec. Poté vystoupil kytarový zázrak. V kyta-
rovém recitalu zahrál patnáctiletý Lukáš Svoboda. Všestranně nadaný 
student ZUŠ B. Smetany a žák Johna Irwinga ohromil návštěvníky svým 
uměním hry na koncertní kytaru. A na závěr zazněl soubor skladeb 
Smyčcového souboru při ZUŠ B. Smetany pod vedením Zuzany Klepa-
lové. Zvláště skladby Bedřicha Smetany nadchly přítomné návštěvníky. 

Muzeum se snaží neustále doplňovat svoje sbírky nejen krojů, 
ale i předmětů pocházejících z okolí, jako jsou zemědělské stroje, 
vybavení domácností a řemeslných dílen. Při zahájení pravidelných 
čtvrtletních kulturních programů jsou instalovány zajímavé výstavy. 
Tentokrát byly vystaveny 3D modely barokních staveb na poutních 
cestách z česko-bavorského projektu „Peregrinus Silva Bohemica“. 

Na nádvoří Muzea jsou menhiry věnované fotbalovému klubu FC 
Viktoria Plzeň středem zájmu návštěvníků – fotbalových fanoušků. 
Návštěvníci ocenili i domácí občerstvení podávané při příjemném 
kulturním zážitku.

Akce se bude v létě konat na scéně nádvoří muzea. Pro návštěvníky 
bude připraveno bohaté občerstvení ve venkovním stanu. V kultur-
ním programu vystoupí známé lidové soubory. Nezapomeňte přijít 
v sobotu 15. června od 14.00 hodin do Muzea krojů a zapomenutých 
řemesel Plzeňska v Březí u Žinkov. 

Jana Haklová  

Kulturní akce v muzeu 
v Březí se vydařila

Město Nepomuk připravuje 7. září na hlavním náměstí koncert EVA 
URBANOVÁ & Barock – DRUHÁ TVÁŘ OPEN AIR. Nečekejte operu. 
V novém projektu Evy Urbanové se uskuteční koncert nabitý roc-
kovými a popovými hity. Coby předskokan byla pozvána kapela 
EKG HEART ROCK, kde je zpěvákem mladší bratr Evy Urbanové, 
Jiří Urban. Hity jako „My ještě nejsme starý" nebo „Miluju svý auto" 
vám zaručeně zalezou pod kůži.

Pokud si chcete dopřát skutečnou „pařbu", doporučujeme 
omezená místa na stání přímo pod pódiem, k dispozici jsou ale 
i číslovaná místa k sezení na židlích. Vstupenky jsou v prodeji 
v infocentrech regionu a na plzenskavstupenka.cz a rychle mizí.

Lukáš Svoboda – koncertní kytara, foto Jana Haklová

Nepomucké noviny / květen 2024

foto Luděk Blovský
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Fotoklub Nepomuk představuje svou tvorbu

Pavel Kupčík 
– Convoy of Liberty

Od roku 1990 se Plzeň každoročně v květnu 
pomyslně vrací do roku 1945. Konají se 
zde Slavnosti svobody, na které přijíždějí 
lidé z celého světa, aby společně s oby-
vateli města, vojenskými veterány a jejich 
rodinnými příslušníky oslavili osvobození 
americkou armádou. Právě účast vete-
ránů, jejichž každoroční návštěvy bývají 
plné emocí, byla donedávna základem 
připravovaného programu. S postupují-
cím časem veteránů ubývá. Proto se město 
Plzeň snaží posunout oslavy osvobození 
do další roviny, která by zajistila kontinu-
itu Slavností svobody, zachování tradice, 
památku na zásadní momenty historie.

Fotografie je z konvoje vojenských his-
torických vozidel, který projel po Klatov-
ské třídě v roce 2023.

Více na stránkách našeho fotoklubu – www.
fotoklub-nepomuk.cz, Facebooku, nebo 
v obchodním domě Úslava v Minigalerii Vác‑
lava Křepelky.
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RAKETOVÝ INTERNET
na 6 měsíců zdarma!

Rychlost 300 Mb/s

Instalace zdarma!

Ceny od 390 Kč měsíčně.
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Klub v Třebčicích se stal 
centrem kulturního života

Rádi bychom sdělili a vyjádřili vděk za vznik nového klubu v obci 
Třebčice, který vede neziskový Spolek za obec krásnější. Tento 
klub slouží jako centrum kulturního života, kde se konají hry, tur-
naje a setkávají se lidé při příjemném posezení u točeného piva 
a při chutném občerstvení, jako je nakládaný hermelín, utopenec 
a zmrzlinový pohár Antoni.

Chtěli bychom srdečně poděkovat místostarostovi Jindřichovi 
Martínkovi a zastupitelům Pavle Doričákové, Simoně Heroutové 
a Andree Hladíkové Kapsové za podporu a iniciativu, bez kterých 
by tento klub nevznikl.

Klub vedou Magdaléna a Martin Šimečkovi a jsou to právě oni, 
kdo přitahují mnoho lidí do klubu svou vřelostí a úžasnou atmo-
sférou. Jejich pohostinnost, úsměvy a vstřícnost jsou nepřehléd-
nutelné a mnozí z nás si klub oblíbili právě díky nim.

Klub je vybaven pro různé druhy her a turnajů, a proto vyzýváme 
okolní obce, aby si složily týmy a přijely zkusit své dovednosti. 
Máme zde mistry šachu i šipek a rádi bychom si zahráli s novými 
přáteli z okolí. I ženy jsou v našem klubu vítány a právě ony se 
častěji zapojují do aktivit. Nabízíme šipky, fotbálek, šachy, karty, 
tenis, stolní tenis, nohejbal a mnoho dalších her.

Zájemci, kteří se s námi rádi pobaví a chtějí změřit své síly v sou-
těžích, nechť kontaktují předem Andreu nebo Majdu na webové 
stránce www.trebcice.eu

Jakub Hladík a Andrea Hladíková Kapsová

Divočátka opět otevřela svá vrátka

V dubnu se, jako již tradičně, konaly v Divočátkách Dny otevře-
ných dveří. Návštěvníci s námi mohli strávit celý den a zjistit, jak 
to u nás chodí, vyrazit s námi na výpravu do okolí, tvořit, hrát si, 
učit se nebo si užít letošní první oběd venku a následný odpočinek 
pod třešní. Moc nás těší velký zájem i poznání nových kamarádů.

Další tradiční „jarní“ aktivitou je zápis do dalšího školního 
roku, který probíhá právě nyní. A stejně jako v minulých letech 
nás i ve čtvrtém školním roce čeká řada nového. Kromě vylep-
šeného zázemí v budově i na zahradě to bude možnost rozšíření 
provozní doby na čtyři dny v týdnu či rozjezd domškolácké sku-
pinky. Nestihli jste Dny otevřených dveří, ale přesto byste se k nám 
chtěli podívat? Nevadí, ozvěte se nám, naplánujeme návštěvu dle 
vašich možností. 

Pokud se o nás chcete dozvědět více informací nebo jen sledovat, 
jak se nám daří, navštivte naše webové stránky www.divocatka.
cz, facebookovou stránku Lesní klub Divočátka nebo si  rovnou 
naplánujte výše zmíněnou osobní návštěvu.

Barbora Bláhovcová, LK Divočátka

Kontaktní zoopark Farma Kapsa, který se nachází kousek od 
Nepomuku v obci Třebčice, se otvírá 1. května 2024 návštěvníkům 
a pořádá stejně jako loni soutěž o nejlepší fotografii.

Přijďte k nám na farmu a udělejte libovolný počet fotografií 
zvířat, zákoutí apod. (pouze v době prohlídek) Fotografie pak 
zašlete nejpozději do 30. 6. 2024 na e-mail andrea@farmakapsa.cz. 
Od 1. 7. do 31. 7. bude probíhat hlasování, při němž budou všichni 
návštěvníci webu Farmy Kapsa vybírat nejlepší fotografii. 

Přijďte si užít prohlídku do kontaktního zooparku, zasoutěžit si 
a – jak říkáme – poznat zvířátka jinak než z talíře. 

Návštěvu je potřeba předem rezervovat, prohlídka je s průvod-
cem a trvá cca 45 minut. Nutná telefonická rezervace! Andrea Hla-
díková Kapsová +420 608 556 468. www.farmakapsa.cz.

Jakub Hladík a Andrea Hladíková Kapsová

Zoopark Farma Kapsa v Třebčicích otvírá 1. května a soutěžíme

Nepomucké noviny / květen 2024

foto archiv LK Divočátka

foto Jakub Hladík a Andrea Hladíková Kapsová



farnost28

Obraz s názvem Z týdne svatojánského – O sv. Jáně malíře Antonína Dvořáka 
z roku 1854, Národní galerie Praha

Svatojánský den
Je máj, měsíc spjatý se sv. Janem Nepomuckým, májovým světcem. 
V dnešním koutku nabízíme reprodukci obrazu malíře a portré-
tisty Antonína Dvořáka „Svatojánský den“. Lze jej vidět v pražské 
Národní galerii. Malíř, jenž má shodné jméno s naším hudebním 
skladatelem, obraz namaloval v roce 1854. V té době začala být 
v oblibě žánrová malba, tedy „obrázky ze života“. Zadívejme se 
na idylický obrázek představující krásné, prosluněné, májové 
ráno 16. května – baculatý hošík asi právě odhodil svou hračku 
na zem a vylezl si na stoličku, aby lépe viděl na domácí oltářík se 
sv. Janem, umístěný na okenním parapetu. A nemůže se na oltá-
řík, ozdobený květy, vynadívat! Ke zbožnosti obyvatel měšťanské 
domácnosti odkazují také posvěcené kočičky za obrázkem (snad 
sv. Jana?) a pod ním věneček ze svátku Božího Těla. Ale lze si všim-
nout i jiných detailů prozrazujících něco ze života těch, kteří jsou 
v tomto bytě doma – klícky s ptáčkem, kolovratu, mlýnku, odře-
ného potahu na sedáku židle, pootevřeného šuplíku… A můžeme 
začít spřádat příběh… 

Hezký máj s naším světcem!

Marie Bílková

Svatojánský koutek

Nepomucké noviny / květen 2024

Svatojánské muzeum v Nepomuku založil v roce 1930 P. Jan 
Strnad; jeho provoz trval do roku 1950, kdy bylo totalitní komu-
nistickou mocí uzavřeno. Znovu bylo obnoveno až v období po 
sametové revoluci, a to 21. března 2015. V příštím roce, v roce 
2025, už to tedy bude deset let od slavnostního otevření. Jsem 
neskutečně ráda, že mohu se svými kolegy, jak s těmi, kteří 
v muzeu působili v minulosti, tak s nynějšími, v odkazu P. Str-
nada pokračovat.

Na letošní sezonu jsme připravili v prostorách hudebního 
sálu na Arciděkanství novou výstavu, nazvanou „Za císaře 
pána“. Odkazuje k době Františka Josefa I., habsburského císaře. 
Volba takové výstavy není náhodná – habsburský rod uctívá 
totiž sv. Jana Nepomuckého jako patrona svého domu. K vidění 
v našem muzeu je také busta a obraz bl. Karla Habsburského, 
a dokonce i moderní relikviář, v němž je uložen jeho ostatek.                                                                                                                                        
V kostele sv. Jakuba si mohou návštěvníci prohlédnout výstavu 
obrazů křížové cesty od Jany Vopalecké. Přímo v prostorách muzea 
je možné si vyzkoušet aplikaci „Sv. Jan ožívá“. Letos budeme také 
pokračovat v edukačních programech pro základní školy – máme 
připraven program „Po stopách sv. Jana a sv. Vojtěcha“, protože 
oba světci jsou spjati s naším krajem a je důležité, aby se dostali 
do povědomí i těch nejmenších. V současné době pracujeme na 
novém edukačním programu, který se bude pojit s výstavou „Za 
císaře pána“. Dále naše muzeum spolupracuje na přehlídce výtvar-
ných prací dětí z celého světa nazvané „Svatojánské mosty“. Tato 
dílka budou vystavena na zámku Zelená Hora.

Těšíme se na vaši návštěvu!

Štěpánka Kodýdková, Svatojánské muzeum

Sezóna 2024 ve Svatojánském 
muzeu nabízí novinky

Vernisáž výstavy „Za císaře pána“ v hudebním sále Arciděkanství přilákala 
množství návštěvníků, foto Martin Myslivec – Člověk a víra.

•  SO 11. 5. v 15.00 Vojovice, kaple sv. Jana Nepomuckého – poutní 
mše svatá

•  ST 15.5. v 17.30 Slavnostní mše svatá v katedrále sv. Víta, Vojtěcha 
a Václava v rámci Navalis – oslavy sv. Jana Nepomuckého v Praze

•  ČT 16. 5. •  v 9.00 Nepomuk, kostel sv. Jana Nepomuckého, 
kněžská pouť s účastí dětí ZŠ

 •  v 10.00 Projektový den: Den se sv. Janem, program 
pro žáky 1. st. ZŠ okolo nepomuckých kostelů

•  SO 18. 5. v 17.00 Nepomuk, kostel sv. Jana, mše svatá z vigilie oslav
•  SO 18. 5. v 20.00 Nepomuk, kostel sv. Jana, Večer chvál, Canto 

nepomucenum
•  NE 19. 5. Svatojánská pouť

•  v 8.00 Malá poutní mše svatá v kostele sv. Jana Nepomuckého
•  v 10.00 Slavnostní poutní mše svatá, celebruje generální 

vikář českobudějovické diecéze David Henzl, hudební dopro-
vod Canto nepomucenum 

Poutě a slavnosti v Nepomuku a okolí v květnu
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Císař a císařovna 
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Museum sv. Jana Nepomuckého
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Kulturní centrum Nepomuk srdečně zve na

VÝSTAVU KOSATCŮ
A OKRASNÝCH ČESNEKŮ

24.-26. května 2024, pá:14-18, so+ne:10-16
v rodném domě A. Němejce čp. 129
na nám. A. Němejce v NEPOMUKU

vstup uličkou nahoře na náměstí 
 vedle budovy bývalé školy (největší budova náměstí)

Vystaveny budou americké, australské, francouzské, ale i české kosatce
(zejména velkokvětých odrůd) a také velké až obří odrůdy okrasných česneků.

Součástí výstavy bude prodej kontejnerovaných sazenic 
kosatců, denivek, lilií a z bylinek několik druhů máty, dále bruty mečíků

a také objednávka vystavených kosatců a okrasných česneků pro léto 2024.
Odborné poradenství zajištěno po celou dobu akce.

Vstupné dobrovolné. Vystavuje Ing. Pavel Novák z Plzně.
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Květen ve Fénixu

Nejaktuálnější informace najdete na našem webu www.fenix-nepomuk.cz, facebooku @FenixNepomuk a na instagramu  
– najdete nás pod celým názvem Volnočasové centrum Fénix Nepomuk. Tel. +420 606 032 707, fenix@urad-nepomuk.cz 

Kancelář: pondělí až pátek 8:00–15:00 hodin nebo po telefonické domluvě

V dubnu skončil semestr Univerzity třetího věku s názvem „České 
dějiny a jejich souvislosti", který poskytnul účastníkům hlubší 
vhled do historie českých zemí. Témata semestru zahrnovala 
klíčové události, osobnosti a vývoj společnosti od středověku. 
Zároveň byly diskutovány souvislosti mezi historickými událostmi 
a současnými jevy v české společnosti, což umožnilo účastníkům 
lépe porozumět současnému kontextu a problémům. Na konci 
semestru studenti zúročili svoje poznatky v závěrečném testu, 
který dopadl velmi úspěšně. Moc gratulujeme všem seniorům!

„I když nám jsou bližší spíše jiná témata, i tento semestr nám 
rozšířil obzory a těšíme se, co nás čeká v září,” shodují se účast-
níci Univerzity třetího věku. 

Petra Voblizová, Volnočasové centrum Fénix
     

Zveme vás na Bazárek věcí, který se uskuteční v pátek 17. května 
od 13:30 do 16:00 hodin ve Volnočasovém centru Fénix. Pokud 
máte zájem se přidat k prodeji věcí, zaregistrujte se v našem rezer-
vačním systému nebo volejte +420 606 032 707. 

Těšíme se na vás.

Nepomucké noviny / květen 2024
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Pétanque se v Nepomuku hrál již o několik let dříve, než byl zaregis-
trován, a to na pískové běžecké dráze hřiště u školy. Od roku 2009 
jsme se stali jedním z oddílů Sokola Nepomuk. Přesunuli jsme se 
na nové hřiště v areálu Sokolovny, které vzniklo zásluhou tehdejšího 
vedení města. Zpočátku jsme hráli na třech drahách, ale ty nebyly pro 
pořádání turnajů dostačující. Po úpravách hřiště v roce 2012 vzniklo 
šest drah a k nim přibyly v těsném sousedství další tři. V současnosti 
máme k dispozici devět drah, z nichž šest je osvětlených a dají se 
na nich hrát noční turnaje i trénovat za snížené viditelnosti. O rok 
později byly osazeny lavičky a tím byl areál v podstatě dokončen. 
V roce 2015 došlo ke změně povrchu, písek byl nahrazen jemnou 
drtí. Vzniklo další nepomucké sportoviště, které slouží nejen členům 
oddílu, ale také veřejnosti.

Každý rok pořádáme tři turnaje: Pohár Města Nepomuku, Noční 
nepomucké koulování a Nepomuckou kouli – Memoriál Jirky Holce. 
Koncem roku se ještě koná turnaj pro členy oddílu. Turnaje, které 
pořádáme, jsou velmi dobře organizované a mají kvalitní obsazení, 
neboť k nám jezdí také extraligoví hráči. Sami také vyjíždíme na tur-
naje pořádané okolními pétanqueovými kluby a spolky. Pravidelně se 
také účastníme týmové soutěže PTQligy. V roce 2017 se nám ji poda-
řilo vyhrát a toto vítězství považujeme za svůj zatím největší úspěch.

K dnešnímu dni je nás dva-
náct. V Sokole patříme tedy 
k  menším oddílům. Samo-
zřejmě je naší hlavní čin-
ností pétanque, ale při našem 
oddílu existuje ještě neofi-
ciální čtenářská společnost. 
Povídá se nejen o knihách, ale 
i o filmech, hudbě atd.

Nepomucký pétanque je 
otevřený všem. Každý, kdo má 
zájem si zasportovat v příjem-
ném prostředí, je vítán. Může 
si kdykoliv zahrát jen tak 
s přáteli a chce-li se dovědět 

něco více o tom, jak to chodí v našem oddílu, o pravidlech, rádi mu 
poradíme a zapůjčíme i náčiní (trénink máme každé úterý od 
18:00 hodin). Pétanque je plnohodnotný, náročný sport. Lepší ale 
je kontaktovat nás na adrese karel.baroch@email.cz. Více informací 
je možné nalézt na Pétanque club TJ Sokol Nepomuk.

Na závěr bychom chtěli poděkovat městu Nepomuk za finanční 
příspěvky a poháry a kolektivu Sokolovny za skvělou spolupráci.

Členové oddílu pétanque Sokola Nepomuk

foto Karel Baroch

Nepomucký pétanque  
vstupuje do 15. sezóny muzeu 
nabízí novinky

Základní škola Nepomuk se opět po mnoha letech zúčastnila pře-
boru škol v šachu. V úterý 5. března jsme vyrazili do Plzně, kde 
se v prostorách společenského sálu Střední průmyslové školy 
dopravní uskutečnilo okresní kolo Přeboru škol pro okresy Plzeň-
-město, Plzeň-jih a Rokycany.

Soutěžila mezi sebou čtyřčlenná družstva. Jeli jsme si hlavně 
zahrát a nečekali jsme žádné velké úspěchy. Naši sestavu tvořili 
dva páťáci (David Halmeš a Jakub Michálek), jeden čtvrťák (Václav 
Kovář) a jedna prvňačka (Anna Kovářová), která byla nejmenší 
z celého sálu. Hrálo se na pět kol. Nepomucké děti předvedly neu-
věřitelné výkony plné osobních výher jednotlivců, které nakonec 
přinesly nádherné 2. místo z celkem 13 zúčastněných škol. Jako 
tým ani jednou neprohrály (3 výhry, 2 remízy). Největší oporou 
týmu byla překvapivě Anička, která porazila všechny soupeře.

V pátek 22. března se nepomučtí šachisté ve stejné sestavě 
zúčastnili Krajského přeboru škol. Tentokrát se zúčastnilo 12 
týmů, které postoupily z oblastních soutěží. Konkurence byla tedy 
veliká. Naše děti opět předvedly parádní hru a ani jednou jako tým 
neprohrály. První čtyři kola remízovaly. V posledním kole vyhráli 
všichni. To jim stačilo na neuvěřitelné třetí místo. Tentokrát byli 
nejlepšími hráči týmu David a Vašík se 4 body.

ZŠ Nepomuk si tedy z Krajského přeboru 2024 přivezla bronzové 
medaile a jen o jediné místo unikl postup na MČR. Pro všechny zúčast-
něné to byl veliký zážitek. Přestože děti v tomhle složení tvořily tým 
poprvé, vzájemně se podporovaly a nevyčítaly si, když někdo nakonec 
prohrál skoro vyhranou partii, za což jsem na ně moc pyšná.

Petra Kovářová  

Nepomucký tým slavil úspěchy 
na přeboru škol v šachu 

foto Petra Kovářová 
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Kulturní a informační centrum Nepomuk

Náměstí Augustina Němejce 126, 335 01 Nepomuk 
Tel.: 371 591 167 / E-mail: infocentrum@nepomuk.cz
Otevírací doba Informačního centra (říjen až duben):  

pondělí až pátek 8.30–11.30 a 12.00–16.00 hodin, sobota 9.00–13.00 hodin
Otevírací doba Městského muzea a galerie (říjen až duben):  

úterý až pátek 10.00–11.30 a 12.00–16.00 hodin, sobota 9.00–13.00  hodin
Aktuální informace o akcích v Nepomuku a okolí najdete na internetu  

pod odkazem nepomuk.cz/obcan/udalosti   

červen

do 30. 6. Matka s dítětem – výstava obrazů Marie Vosykové, kostel sv. 
Jakuba (Přesanické náměstí), vstupné 50 Kč

do 30. 6. Křížová cesta – výstava obrazů Jany Vopalecké, kostel sv. Jakuba 
(Přesanické náměstí), vstupné 50 Kč

do 31. 12. Za císaře pána, výstava ke 170. výročí císařské svatby, císař 
a císařovna na dobových předmětech, Svatojánské muzeum, vstupné  
80 Kč, děti do 6 let zdarma

do 26. 5. Svatojánské mosty – výstava výtvarných prací, Městské muzeum 
a galerie Nepomuk, muzeumnepomuk.cz

květen Pavel Kupčík, Minigalerie Václava Křepelky – každý měsíc nová 
výstava jednotlivých členů Fotoklubu Nepomuk, OC Úslava

květen Roubený dům jižního Plzeňska (Karel Foud a kol.) – výstava doku-
mentárních fotografií lidové architektury, vstup zdarma, Zelenohorská pošta

1. 5. Turistický pochod S perníkem turistickým chodníkem, pěší trasy, 
pořádá KČT 

2. 5. Koncert Antonín Dvořák: Písňový recitál u příležitosti 120. výročí od 
úmrtí skladatele, od 18.00 hodin, aula ZŠ Nepomuk

4. 5. Taxmeni – koncert k oslavám osvobození, od 12.00 hodin, zámek 
Zelená Hora

4. 5. Oslavy osvobození a 80. let od sestřelení Liberatoru, od 13.30 hodin, 
podrobný program na www.nepomuk.eu

5. 5. Open MČR side a quad, závodiště Kramolín, pořádá AMK Nepomuk

4. 5. The Dixie Hot Licks, plzeňská kapela zahraje nejznámější dixielan-
dové fláky i skladby téměř zapomenuté, od 20.00 hodin, Švejk restaurant 
a Hotel U Zeleného stromu Nepomuk

18.–19. 5. Nepomucká svatojánská pouť – tradiční akce s bohatým pro-
gramem, podrobnosti na protější straně, více na pout.nepomuk.cz

18. 5. Štěpán Rak – kytarový koncert spojený s vernisáží jeho vlastních 
fotografií v unikátním prostředí kostela Nanebevzetí Panny Marie a sv. 
Vojtěcha na zámku Zelená Hora, od 16.00 hodin

18. 5. Malý koncert velkých nadějí – Marie Šimůnková – soprán, Martin 
Bělohlávek – baryton, od 17.30 hodin, stodola Rodného domu A. Němejce, 
vstup zdarma

18. 5. Daniel Hůlka recitál – největší hity i dávno zapomenuté písně, od 
18.30 hodin, Malá letní scéna Nepomuk, vstup zdarma

24.–26. 5. Výstava kosatců a okrasných česneků, Stodola Rodného domu 
Augustina Němejce, pátek 14:00–18:00 / sobota a neděle 10:00–16:00 hodin

25. 5. Nepomucké farmářské a řemeslné trhy s vystoupením Lidového 
souboru Pšeničky, od 8.00 do 12.00 hodin, náměstí A. Němejce

25. 5. Pohádka pro děti, od 10.00 hodin, Městské muzeum a galerie 
Nepomuk, vstupné 50 Kč

31. 5.–23. 6. ZUŠ Nepomuk – výstava výtvarných prací žáků, Městské 
muzeum a galerie Nepomuk, vernisáž 31. 5. od 17.00 hodin

1. 6. Dětský den na zámku Zelená Hora – Kašpárek v rohlíku, Anča band, 
Pět ran do čepice, netradiční soutěže, dílničky, divadla…, vstup zdarma

1.–2. 6. Mistrovství světa v sajdkárkrosu, závodiště Kramolín, pořádá 
AMK Nepomuk

do 19. 5. V tichosti kvést – výstava obrazů Veroniky Klikarové, Muzeum 
jižního Plzeňska v Blovicích

do 30. 6. Blovice v detailech – výstava Fotoklubu Nepomuk, Lidový dům 
Blovice, fotoklub-nepomuk.cz

do 30. 6. Richard Coudenhove - Kalergi a jeho vize evropského sjedno-
cení, výstava, Muzeum jižního Plzeňska v Blovicích

1. 5. ‑ 29. 9. Dotkněte se středověku, výstava, Muzeum jižního  Plzeňska 
v Blovicích

2. 5. Konvoj vojenských historických vozidel, od 10.00 hodin, Spá-
lené Poříčí

3. 5. Patrick Dewane – Náhodný hrdina, od 19.00 hodin, Kulturní 
sál Kasejovice

4. 5. Budislavické jarní muzicírování v budislavickém kostele sv. Jiljí – 
Lidový soubor Pšeničky

4. 5. Koncert Arzzen, iglooBoyz, Bořík&Zeman, od 20.00 hodin, Music 
Sklep Spálené Poříčí

6. 5. Oslavy osvobození – konvoj historických vozidel, uctění památky, 
Lidový soubor Pšeničky, vystoupení dětí ZŠ Kasejovice, od 8.30 hodin, 
náměstí Kasejovice 

15. 5. Střední Amerika – cestovatelská beseda, od 18.00 hodin, Městská 
knihovna Spálené Poříčí

15. 5. Zámecký literární večer, od 17 hodin, čtení z knihy Dětství v  zámec-
kém parku, káva a čaj zdarma, Muzeum jižního Plzeňska v Blovicích

18. 5. Mezinárodní den muzeí - tematický speciál - komentované pro-
hlídky zámeckého parku a sklepení a výstavy Dotkněte se středověku, 
Muzeum jižního Plzeňska v Blovicích

19. 5. Festival Smíření – Dvořák, Janáček, Martinů a písně dalších sklada-
telů, Martin Vydra – baryton, Soňa Vimrová – kytara, kostel sv. Archanděla 
Michaela, Dožice, od 17.00 hodin, vstupné dobrovolné

21. 5. Hry a zábava ve středověku - přednáška Mgr. Jiřího Boudy v zámec-
kém sklepení, Muzeum jižního Plzeňska v Blovicích

25. 5. Budifest... aneb, když se pivo vaří v malém – degustace piva, hudba 
(Piňakoláda), od 15.00 hodin, náves Budislavice

25. 5. Auto-moto-antik-sběratelská burza, Tchořovice u Blatné

26. 5. Pojďte s námi soutěžit! – oslava dne dětí, od 12.30 hodin, Šťastná 
věž Spálené Poříčí

26. 5. Slet sokolské župy Plzeňské, 14:30 sokolský průvod městem, 15:00 
předvedení skladeb pro XVII. všesokolský slet, fotbalové hřiště Spálené Poříčí

31. 5. Vypsaná fixa – 30 let, hosté: Už jsme doma, Znouzecnost, Radosta, 
Michal Mihok, Don´t panic, zámek Zelená Hora, předprodej plzenskavstu-
penka.cz

kulturní kalendář32 Nepomucké noviny / květen 2024

Změna programu vyhrazena 
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Odešlas k andělům, i když jsi nechtěla,
je to již dlouhý čas, cos nás opustila.
Zůstaly vzpomínky, co duši zahřejí,
srdce však bolí dál, nic už ho nezhojí.

Dne 18. května 2024 uplyne 18 smutných 
let, co nás navždy opustila naše milovaná 
dcera, sestra a teta Eva Kohlenbergerová.

Kdo jste ji znali a měli rádi, věnujte 
jí spolu s námi tichou vzpomínku.
Maminka a sourozenci s rodinami

vzpomínka

PRODEJ SLEPIČEK
Červený Hrádek prodává slepičky typu Tetra hnědá, Dominant 
všechny barvy, Green Shell ‑ typu Araukana a Dark Shell ‑ typu 
Maranska, cena od 259 Kč / ks                                                                                             
Prodej: 15. 5. a 19. 6. 2024
Nepomuk - u fary – 16.20 hodin   
Výkup králičích kožek: 
cena dle poptávky, 
doprava 189 Kč za celý nákup, 
doporučujeme objednávat! 
Info: Po - Pá 9.00 - 16.00 hodin,
tel. 601 576 270, 728 605 840 
www.drubezcervenyhradek.cz 

11zveme vás / inzerce 

stylové posezení se zahrádkou
a dětským hřišťátkem

káva Yemenites . sladké i slané dezerty
domácí limonády . piva z malých pivovarů 

moravská vína . rumy z Karibiku
polévky . pizza . saláty . zmrzlina

o letních prázdninách bude otevřeno denně

PO ZIMĚ OPĚT OTEVŘENO OD 6. DUBNA!
o sobotách a nedělích 9-21h

Nepomucké noviny / duben 2020 35

Provozovna: Seč 111, Blovice, tel.: 371 520 349, info@kovoodpad.cz 
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Střední škola a Základní škola, Oselce, č. p. 1, 335 46 Oselce přijme:

Vychovatele internátu pro pracoviště Blovice
Úvazek: 1,000, nástup: od 1. 9. 2024

Požadujeme: 
• SŠ vzdělání, se zaměřením na vychovatelství + speciální pedagogiku, 

dle zákona č. 563/2004 Sb. v platném znění
• PC gramotnost dobré úrovně

• Zodpovědnost, spolehlivost, loajalitu
• Aktivní přístup, samostatnost

• Občanskou bezúhonnost, zdravotní způsobilost
Nabízíme: 

Platové podmínky dle nařízení vlády č. 341/2017 Sb.,  
o platových poměrech zaměstnanců ve veřejných službách a správě, 

ve znění pozdějších předpisů:
• 9. platovou třídu, platový stupeň dle praxe 

• Úvazek 1,000
• Smlouvu na dobu neurčitou 

• Systém odborného zapracování
• Pozitivní klima pracovního prostředí

• Podporu v procesu celoživotního vzdělávání
• Příspěvek na penzijní pojištění a stravovaní ve školní jídelně

Jedná se o pracoviště Blovice.

Bližší informace podá: 
ředitel školy Mgr. Zdeněk Tauchen 773 771 880

Prodám nerezovou skříňku na dvě urny + nerezovou lucernu a nere‑
zovou vázu. Cena 100 Kč. Tel. 731 025 536.

Zabývám se sběratelstvím starých pivních lahví. Budu rád za jakoukoliv 
nabídku, která mi pomůže rozšířit sbírku. Tel. 731 573 913.

Zednické práce – omítky, malířské práce, obklady, dlažby, bourací práce 
a další práce dle domluvy. Tel. 721 757 399.

Koupíme nemovitost: Mladá rodina shání byt, dům nebo pozemek 
v Nepomuku a okolí. Budeme rádi za nabídky. Platíme hotově. Tel. 
731 397 715.

Hledám dlouhodobě pronájem bytu 2+1 do 2. patra. Tel. 720 100 799.

Kupón na řádkovou inzerci najdete v minulých číslech Nepomuc-
kých novin nebo v Infocentru Nepomuk.

Řádková inzerce
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Když zavřu oči, stále tě vidím. 
V srdci Tě nosím, pořád to bolí.

Dne 19. května 2024 uplynou dva 
smutné roky od úmrtí mého manžela, 
našeho tatínka, dědečka  
a pradědečka pana Jána Havrilly.
Za tichou vzpomínku děkuje 
manželka a dcery s rodinami.

Očím jsi odešla,
v srdcích jsi zůstala.

Dne 17. května to bude osm 
let, kdy nás navždy opustila 
paní Růženka Krejčová.

Za tichou vzpomínku děkuje 
rodina s těmi, kdo ji měli rádi.

Na řece si vlnky hrají, v dáli šumí lesy,
Co jsi měl rád, tu zůstalo, jenom ty tu nejsi.

Dne 3. května uplyne 30 let,  
co nás navždy opustil  
pan Jiří Ceplecha z Mileč.

Vzpomínají syn Jiří a dcera 
Jindřiška s rodinami.

Kdo Tě znal, v dobrém vzpomene,
kdo Tě miloval, nikdy nezapomene.

Dne 19. května uplyne 14 let, co nás 
navždy opustil pan Stanislav Šiška.

S láskou vzpomínají manželka, 
dcery s rodinami a vnoučata.

Vzpomínky na vás 
v srdcích si zachovají,
kdo rádi vás měli tak jako my, 
stále vzpomínají.

Dne 29. května uplyne 14 let a 8. května uplyne 11 let, co nás navždy 
opustili paní Anna Picková a pan Josef Picka z Nepomuka.
S láskou vzpomínají dcera a syn s rodinami, vnoučata 
a pravnoučata.

vzpomínka
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Dne 18. května 2024 uplynou tři roky 
od úmrtí pana Václava Sládka z Plzně.

Nikdy nezapomeneme.

Manželka a děti s rodinami

Dne 24. května 2024 uplyne 15 let,  
kdy náhle zemřel můj manžel 
RNDr. Karel Černý, CSc.

Kdo jste ho znali, zavzpomínejte 
prosím s námi.

Helena Černá s rodinou

Dne 8. května uplyne 19 let,  
co nás navždy opustila  
paní Milada Tafatová.

Vzpomínají manžel, synové 
a ostatní příbuzní.

Hvězdy ti nesvítí, slunce nehřeje,
už se k nám nevrátíš, už není naděje.
Prázdný domov, je smutno v něm,
cestička k hřbitovu zůstala jen.

Dne 26. května 2024 uplyne 11 let, co nás 
navždy opustil pan Milan Suchý ze Dvorce. 
Stále vzpomíná manželka, syn s rodinou, 
dcera s rodinou a ostatní příbuzní.

Dne 30. dubna by se dožil 82 let  
pan Václav Řeřicha.

Stále vzpomínají paní 
Řeřichová, Viktorová, Koubková 
a ostatní, kdo ho znali.

vzpomínka
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vzpomínka
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vzpomínka



inzerce 35

Fotovoltaické 
elektrárny 
a regulace

Dále poskytujeme:

Kamerové systémy a alarmy
Provádíme projekci, dodávky, 
montáže a servis zabezpečovací 
signalizace a kamerových systémů 
(CCTV).

Televize
Provádíme montáže a instalaci 
satelitní techniky a DVB-T 
zesilovačů.

IT služby
Prodej a servis výpočetní techniky, 
notebooků, tiskáren, opravy, 
upgrade, reinstalace, odvirování, 
prodej programového vybavení, 
outsourcing.

Husova 286 
335 01 Nepomuk
www.skytrade.cz
tel.: 371 592 364
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